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obcí Mikroregionu Černilovsko

ZPRAVODAJ

Vydává Obecní úřad v Černilově pro členské obce Mikroregionu a jejich místní části: 

Černilov, Bukovina, Újezd, Divec, Lejšovka, Libníkovice, Borovice, Horní Černilov,  
Librantice, Libřice, Skalice, Číbuz, Skalička, Smržov, Hubíles, Výrava a Dolní Černilov.
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ČARODĚJNICE VE VÝRAVĚ

...Z ČERNILOVSké škOLy

ČERNILOVSkÝ DVŮR



 
INZERUJTE  

VE ZPRAVODAJI

1900 výtisků zdarma 
doručených téměř do všech 
domácností v Mikroregionu 

Černilovsko.

Objednávky a příjem inzerátů 
na OÚ v Černilově nebo na 

e-mailu zpravodaj@cernilov.eu

Orientační ceny inzerce:
STRANA A4 1500,- Kč
1/2 STRANY 750,- Kč
1/4 STRANY 390,- Kč
1/8 STRANY 300,- Kč
DO 20 CM2 120,- Kč

Na vlnách slunečních paprsků a 
letních bouřek k vám připlouvá další 
číslo Zpravodaje. Tentokrát jste si na 
něj ale museli počkat o trochu déle než v 
loňském létě, kdy jsme poprvé rozšířili 
počet vydání na pět ročně. Počáteční 
obavy o naplněnost Zpravodaje se 
nevyplnily, a tak je před vámi opět 
číslo nabité zajímavostmi z našeho 
mikroregionu.

Díky pozdějšímu vydání, které se 
oproti předchozím posunulo zhruba o 
týden, si v tomto čísle můžete přečíst i o 
akcích, které byly až do loňského roku 
ve Zpravodaji neprávem opomíjené. 
Jde hlavně o výravský Terra Cup, jehož 
tradiční termín se dosud nikdy nesešel 
s vydáním Zpravodaje, a o jehož 
výsledcích jste tak mohli číst až v září.

Kromě tohoto netradičního závodu 
na vás čekají také postřehy z oslav 
celé řady spolků, které v Mikroregionu 
Černilovsko působí. Jako by se s 
výročími na jaře roztrhl pytel. Jubileum 
si připomínají také včelaři, kteří jsou 
sdružení v třebechovickém spolku, 
dobrovolní hasiči z Výravy, Hubílesa i 
Librantic. Posledním jubilantem, o němž 
se ve Zpravodaji počtete, je Diecézní 
charita, která letos slaví dvacet let. Její 

aktivity v mikroregionu nejviditelněji 
prezentuje tradiční Tříkrálová sbírka, u 
jejíhož zrodu kdysi stáli i dobrovolníci 
z našich obcí.

Poměrně slušnou porci stránek 
tentokrát věnujeme dění na Základní 
škole v Černilově. Červen zde 
tradičně probíhá ve znamení školních 
výletů, soutěží a sportovních akcí, o 
kterých se dočtete v rubrice Cesty k 
vědění. V minulém čísle jsme využili 
fotografickou soutěž na základní škole 
při výběru snímku na titulní stranu 
Zpravodaje. I v této době probíhá ve 
škole podobné klaní mladých fotografů, 
avšak na vítěze si budeme muset počkat 
až do začátku nového školního roku. 
Na obal jsme proto tentokrát umístili 
fotografii z akce Příroda a les, kde se 
mohly děti seznámit s životem lesa a 
jeho obyvateli. Pro Základní školu v 
Černilově ji připravili místní myslivci 
spolu s odborníky z Lesů ČR.

Dost ale povídání, je před vámi 
nabité číslo, které se tentokrát jen tak 
tak vměstnalo na 36 stran Zpravodaje 
a já vám přeji, ať tuto informační porci 
strávíte příjemným čtením třeba u dobré 
kávy nebo čaje.

Tomáš Hejtmánek

EDITORIAL
Redakční rada:

J. Kudrnáč, M. Karpíšek,  
K. Ježková, Mgr. J. Hofmanová,  

Vl. Prokeš, T. Hejtmánek

Redakční rada neodpovídá za stylizaci 
příspěvků a případné tiskové chyby.

 Uzávěrka příštího čísla: 5. 9. 2012.

Tisk AG TYP Kostelec n. Orl., 
náklad 1900 ks

Příspěvky odevzdávejte a inzerci 
objednávejte na OÚ v Černilově  

nebo na tomto e-mailu:  
zpravodaj@cernilov.eu

Nevyžádané příspěvky se nevracejí.
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zprávy z radnic

OBEC ČERNILOV
Autor: Ing. Stanislav Javůrek, starosta

Druhé letošní 
zasedání obecního 
zastupitelstva se 
uskutečnilo 28.5.2012 
v KSD.  Z pověření 
předchozího jednání 
provedla stavební 

komise místní šetření v Újezdu, předala 
své doporučení radě a byly stanoveny 
následující priority. Tou první je řešení 
nevyhovujícího stavebního stavu 
obecního domu čp. 53, kde je v přízemí 
prodejna potravin a v prostoru bývalé 
hasičské zbrojnice klub. Objekt vykazuje 
statické závady a nevyhovující je i odvod 
dešťových vod. V nejhorším stavu je 
přístavba skladu, jejíž záchrana by byla 
neekonomická. Projektant, pan Jezbera z 
Lejšovky, zpracoval studii, která ukázala, 
že stávající prostory jsou dostatečné 
a  nyní pracuje na stavebním projektu. 
Pokud vše půjde podle předpokladů 
a zastupitelstvo schválí na tuto akci 
finanční prostředky, dojde k opravě ještě 
letos. Dále bude opravena recyklátem 
a zaválcována cesta kolem rybníku k 
Cholastovým, přilehlý potok k rybníku 
je ve vlastnictví Povodí Labe s.p., ten 
plánuje dle našich informací vyřezání 
náletových dřevin v zimních měsících. 
Vlastní rybník je zahrnut do pozemkové 
úpravy a můžeme proto iniciovat jeho 
opravu a využití při odvodnění přilehlého 
území. 

Dále jsme projednávali hospodaření 
letošního roku. Byly dokončena opravy 
komunikací z loňského roku k Divci, v 
Újezdu, za Mixem, ke Spoze a zakázku 
jsme rozšířili i o příjezd k evangelickému 
hřbitovu. Na původního  zhotovitele firmu 
KOREKT DIPS s.r.o. byla vyhlášena 
likvidace, podařilo se však veškeré 
smluvní závazky tj. cenu, termín i záruku 

převést na nástupce - firmu KAT stavební 
a.s. Brno. Dokončen byl také pasport 
místních komunikací, ten byl schválen 
a rozhodnutím obecního úřadu vydán. 
Existence tohoto dokumentu má vliv 
na konečné řešení dopravního značení, 
jehož rekonstrukce na komunikacích ve 
správě obce bude následovat. Vybrána 
je i firma B+L střechy na rekonstrukci 
střechy černilovské sokolovny a rovněž 
tak započaly terénní úpravy na dokončení 
oplocení sportovního areálu. Grant na 
snížení prašnosti, z kterého plánujeme 
nakoupení nosiče nářadí s příslušenstvím 
pro zametání a zimní údržbu, stále není 
vyhodnocen, naše žádost však byla 
akceptována. Rozhodli jsme se, že 
nebudeme pořizovat nástavbu na sečení 
trávy, ale pořídíme si za stejnou cenu 
samostatný traktor se sběrem a možností 
výsypu posečené trávy do kontejneru. 
Díky F. Kerharovi jsme dovezli zánovní 
traktor Kubota za dobrou cenu z Francie. 
Pořízena již také byla nová myčka do 
školní jídelny a započala oprava fasády 
spolu s výměnou oken na obecním domě 
v Bukovině. Tuto akci provádí firma 
Redomo, která podle nejlevnější nabídku 
a máme s ní dobré zkušenosti.

Zastupitelé dále schválili rozpočtové 
opatření č.2, které na straně příjmů 
počítá s náhradou za krácení dotace na 
KSD ve výši téměř 700 tis. Kč včetně 
úroků a prodlení na základě vyhraného 
soudního sporu s Českou pojišťovnou 
a dotace z Úřadu práce na VPP. Ve 
výdajích počítáme 105 tis. Kč na nákup 
pozemků v Újezdu od pana Jukla, jedná 
se o součást veřejného prostranství a 
kupní cena je cenou odhadní. 35 tis. Kč 
nově přispějeme Sokolu Bukovina.

Důležitá událost pro naši obec 
je  konkurzní řízení na výběr ředitele 

Jubilea v Černilově

V dubnu, květnu a červnu 
slaví svá životní jubilea 
tito spoluobčané

Helena Fabrečková (Bukovina), 
Josef Říha, Miluše Jandíková, 
Jaroslav Černý, Jana Javůrková, 
Jaroslav Lamač, Josef Šimek, Anna 
Tomanová, Hana Křížková, Jaroslav 
Křížek a Václava Holečková (Újezd)

OÚ Černilov
Černilov 310
503 43 Černilov
tel.: 495 431 221
podatelna@cernilov.cz 
http://www.cernilov.eu

úřední hodiny

PO 8:00-12:00, 13:00-17:00
ÚT 8:00-12:00, 13:00-15:00
ST 8:00-12:00, 13:00-17:00
ČT 8:00-12:00, 13:00-15:00

Masarykovy jubilejní ZŠ a MŠ Černilov. 
Konkurz vyhrál pan Mgr. David Kubíček 
z Hradce Králové a rada jej do této funkce 
na 6 let od 1.8.2012 potvrdila. Přihlásilo 
se sedm uchazečů, z toho pět se opravdu 
dostavilo. Šlo o kvalitní kandidáty, vítěz 
však může být pouze jeden.  

Chci na tomto místě poděkovat panu 
Mgr. Aleši Pávovi za vše dobré, co 
ve funkci ředitele školy pro naši obec 
vykonal.

KOUPÍM V ČERNILOVĚ
Starší, menší dům i ve špatném 

technickém stavu s malou  
zahrádkou, nebo pozemek  

pro zahrádkaření

Tel.: 737 282 343

VÝUKA HRY NA KLAVÍR 
A KEYBOARD 

KULTURNÍ A SPOLKOVÝ DŮM
ČERNILOV

Výuka probíhá pod vedením  
lektora Petra Kuhna

www.hudebka.cz, t.: 608 967 763
email: kuhn.petr@seznam.cz
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OBEC LIBNÍkOVICE
Autor: Milan Vavřinka, starosta

Jubilea  
v Libníkovicích

V dubnu a květnu slaví 
svá životní jubilea tito 
spoluobčané

Miroslav Brich, Jaroslav Hrubý, 
Zdeňka Bílková a Václav Chudý

OÚ Libníkovice
Libníkovice 40
503 46 Třebechovice p. O.
tel.: 495 431 065
libnikovice@gmail.com 
http://www.libnikovice.cz

úřední hodiny

PO 18:00-19:00

obecní zastupitelstvo dne 
14. 5. 2012 projednalo  

a schválilo:

2.  Zprávu o výsledku 
p ř e z k o u m á n í 
hospodaření obce za rok 
2011, dále Závěrečný 
účet obce za rok 2011 
bez výhrad.

       Schváleno jednohlasně všemi členy 
OZ

3.1 Členský příspěvek Mikroregionu 
Černilovsko na rok 2012 ve výši 
3040,- Kč.

       Schváleno všemi členy OZ

3.2 Neinvestiční příspěvek na výuku v 
ZŠ v Hradci Králové v celkové výši 
21 378,- Kč.

        Schváleno všemi členy OZ

3.3 Neinvestiční příspěvek na výuku 
v ZŠ v Libranticích v celkové výši 
12 000,- Kč, pověřuje starostu 
podpisem smlouvy.

 Schváleno všemi členy OZ

3.5 Nákup staršího vanového 
kontejneru v ceně do 20 tisíc Kč 
včetně DPH.

        Schváleno všemi členy OZ

3.7 Finanční příspěvek na společenskou 
akci SDH Libníkovice ve výši 5 
tisíc Kč.

        Schváleno všemi členy OZ   

3.10. Deleguje pana Miloslava Absolona 
zastupováním obce na jednání 
valných hromad Honebních 
společenstev Výrava, Jeníkovice 
a Librantice – Nepasice, k tomuto 
účelu bude vybaven plnými 
mocemi k jednání.

        Schváleno všemi členy OZ  

3.11. Prodej zahradního traktoru Honda 
r. v. 2004 za minimální částku 20 
tis. Kč, bude zveřejněno na úřední 
desce obce a internetovém portálu 
Aukro.

        Schváleno všemi členy OZ  

3.12. Zadání vypracování statického 
posudku rozhledny zařídí starosta, 

Ing. V. Vavřinka poptá možnosti 
návrhu technického řešení ošetření 
zkorodovaných částí konstrukce  s 
odborníkem.

        Schváleno všemi členy OZ  

3.15. Schvaluje předložené rozpočtové 
změny k 30. 4. 2012, které jsou 
přílohou tohoto zápisu.

         Schváleno všemi členy OZ  

4.3.  Realizaci terénních úprav na parcele 
č. 29 v ceně do 10 Kč, dále nákup 
jedné fůry asfaltového recyklátu v 
ceně cca 2500,- Kč + dopravné.    

 Schváleno všemi členy OZ  

Výročí  v Lejšovce

V březnu, dubnu a květnu 
slaví svá životní jubilea 
tito spoluobčané  

Josef Kutík, Dana Kovačevitová, 
Jaroslav Jezbera a Anna Lukášková

OÚ Lejšovka

Lejšovka 52
503 03 Smiřice
tel.: 495 421 958
obec.lejsovka@tiscali.cz 
http://www.lejsovka.cz

úřední hodiny

ST 19:00-20:00

Zastupitelstvo obce na zasedání 
11.5.2012 schválilo závěrečný účet obce 
za rok 2011  bez výhrad. Celkové příjmy 
obce v roce 2011 dosáhly 2.347,7 tis. Kč 
a výdaje byly 2.180,0 tis. Kč. V těchto 
částkách jsou zahrnuty dotace z POV 
ve výši 576 tis. Kč na opravu hřbitova 
a 15tis. Kč z Ministerstva kultury na 
modernizaci knihovny.

Na tomto zasedání byla také 
projednávána účast obce Lejšovka na 
veřejné dražbě hospody v Lejšovce. 
K tomuto tématu požádala obec své 
obyvatele o vyjádření názoru v malé 
anketě, která se setkala s poměrně 
vysokou účastí. Dvě třetiny občanů 
vyslovili přání, aby se obec pokusila 
uvedenou nemovitost získat do 

svého majetku. Stejně se vyjádřilo i 
zastupitelstvo a pověřilo starostu účastí 
na dražbě. Dražba však byla z původního 
termínu odročena, zatím na neurčito.

Zastupitelstvo se dále zabývalo 
návrhem části občanů na využití domku 
na hřišti jako společenské místnosti. Toto 
by vyžadovalo malé stavební úpravy 
a také nějakou menší investici, v řádu 
několika tisíc korun. Vzhledem k souběhu 
této myšlenky s uvažovanou účastí na 
dražbě hospody se zastupitelé rozhodli 
tento bod odložit na příští zasedání.

Na webových stránkách obce byl 
vytvořen odkaz na památky v okolí 
cca 25km, kde je možné získat spoustu 
zajímavých informací o uvedených 
místech.

OBEC LEJšOVkA
Autor: Jan Šlesingr, starosta
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zprávy z radnic

OBEC LIBRANTICE
Autor: Milada Bortlíková

Vybíráme z 9. veřejného 
zasedání zastupitelstva 

obce Librantice, konaného 
dne 10. 5. 2012

1.  Kontrola plnění usnesení 8. veřejného 
zasedání, na němž byly projednány 
cenové nabídky na sítě k víceúčelové 
sportovní hale – akce byla započata, 
účastníci byly osloveni. 

2. Zastupitelstvo obce projednalo a 
schválilo přijetí dotace z Programu 
obnovy venkova Královéhradeckého 
kraje na rok 2012, dotační titul 2, na 
akci „Víceúčelová sportovní hala – 
komunikace a terénní úpravy“ ve výši 
760 000,- Kč. ZO souhlasí s přijetím výše 
uvedené dotace a pověřuje paní starostku 
uzavřením smlouvy o poskytnutí dotace. 
Celkové investiční náklady na akci dle 
rozpočtu činí 4 202 041,- Kč. 

3. Zastupitelstvo obce projednalo výběrové 
řízení na akci „Úprava požární nádrže, 
vodovod, komunikace v obci Librantice“, 
které proběhlo dne 19. 3. 2012 za účasti 
6 členů ZO. Na úpravu požární  nádrže 

Výročí  
v Libranticích

V květnu, červnu a červenci 
slaví svá životní jubilea 
tito spoluobčané

Anna Dostálová, Ludmila Karlová, 
Jana Uhlířová, Stanislava Holická, 
Ing. Josef Skala, Olga Kutíková, Věra 
Jarkovská, Zdeňka Koutníková a 
Věra Chmelíková

OÚ Librantice
Librantice 1
503 46 Třebechovice p. O.
tel.: 495 431 905
oulibrantice@volny.cz 
http://www.librantice.cz

úřední hodiny

PO 15:00-20:00
ÚT   8:00-14:00
ČT   8:00-17:00
PÁ   8:00-14:00

OBEC DIVEC
Autor: Ing. Roman Hrnčíř, starosta

obecní zastupitelstvo dne 
6. 6. 2012 projednalo: 

Starosta přečetl 
závěrečnou zprávu 
auditora, která se týkala 
hospodaření obce a 
nakládání se svěřenými 
prostředky v roce 2011, 
včetně závěrečného účtu 

obce. Byly konstatovány pouze drobné 
odchylky, které budou po projednání s 
konkrétními osobami napraveny.   

Opět byla projednávána vyhláška o 
Požární ochraně obce Divec (na návrh 
p. Macha bude rozšířena o sankce při 
porušení zmíněné vyhlášky).  

Zastupitelstvo se společně s 
přítomnými zabývalo tématem zvýšení 
koeficientu daně z nemovitosti. 
Vzhledem k tomu, že do obecní pokladny 
přichází zásadně méně prostředků 
než v minulých letech, je toto jedinou 
možností, jak přispět na stále se zvyšující 
režijní náklady obce (např. za MHD a 
odvoz odpadů, za něž poplatky v tomto 
roce dosti výrazně vzrostly). Zvýšení, 
navržené a odsouhlasené v roce 2008 

kdy nemělo vzhledem k velkorysým 
příspěvkům ze státního rozpočtu reálné 
opodstatnění, bylo zrušeno a v současné 
době je třeba začít o tomto návrhu  
společně diskutovat. Přivítáme všechny 
podnětné návrhy, vše je ve fázi návrhu. 

Veřejně bylo vysvětleno za jakých 
podmínek došlo k žalobě p. Kvasničky 
směrem k obci a byla detailně vysvětlena 
veškerá pochybení, kterými způsobil 
obci škody a které obec logicky požaduje 
zpětně uhradit jako kompenzaci. 
Vzhledem k tomu, že od doby podání 
žaloby (únor 2012) se na zasedání 
pravidelně nedostavoval, nechtělo 
zastupitelstvo zmíněnou věc projednávat 
bez toho, aby se k ní mohl osobně 
vyjádřit. 

Starosta předal informaci ohledně 
točny „v polích“. Vzhledem k tomu, že 
byly špatně zadány a následně vyměřeny 
a vykoupeny  pozemky pro  zmíněnou 
točnu, bude muset být objednán a 
zaplacen  nový geometrický  plán. Jinak 
je projekt točna a ulice V Chatkách ve  
stavu před žádostí o vydání stavebního 
povolení.      

OÚ Divec
Divec 41
500 03 Hradec Králové
tel.: 608 978 884
divec@seznam.cz 
http://www.divec.cz

úřední hodiny

ST 17:00-19:00
první středa v měsíci 17:00-18:00

Jubilea v Divci

V květnu a červnu slaví 
svá životní jubilea tito 
spoluobčané

Ladislav Csóka, Jaroslav Krejčí, 
Jaromír Tajbr a Miluše Krejčová

byla vybrána firma POPR, s.r.o. Hradec 
Králové s nejnižší cenou 717 548,- Kč a 
na vybudování komunikace a vodovodu 
fi Stavo & Sachs, s.r.o. Hradec Králové 
s nejnižší cenou 810 528,- Kč. Práce na 
úpravě požární nádrže již byly započaty.

4.  Různé.
a) ZO schválilo delegáta p. Alenu 

Hladíkovou, starostku, k jednání na řádné 
valné hromadě společnosti Vodovody a 
kanalizace Hradec Králové, a.s., která 
se koná dne 13.6.2012 v Eliščině sále 
Kongresového centra Aldis, a.s.

b) ZO znovu projednalo územní studii pro  
lokalitu „Fryntova louka“ a doporučuje 
zpracovat PD včetně chodníku při 
komunikaci směr Libníkovice.

d) V žádosti o poskytnutí finančního 
příspěvku na projekt Víceúčelové hřiště 
v programu Pro budoucnost z Nadace 
OKD jsme neuspěli.

e) Pan Volenec a další dobrovolníci z 
dolejšího konce obce, p. Vachek a p. 
Lukášek, vybudují novou lávku u nově 
opravené požární nádrže. Materiál obec 
proplatí.

Pan Kvasnička tlumočil informaci 
JUDr. Muzikanta ohledně obtěžujícího 
pálení biologického odpadu, vzniklého 
činností občanů obce Divec. Vzhledem 
k ukončení zasedání nemohlo být 
projednáno a lze, při účasti zmíněných 
osob, projednat na příštím zasedání.   
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Výročí  ve Skalici

V dubnu, květnu a červnu 
slaví svá životní jubilea 
tito spoluobčané

Luděk Kubín, Libuše Vondráčková, 
Věra Matušková, Marie Kociánová, 
Ing. František Šrámek, Iva 
Havlasová, Zdena Gnolová a Margita 
Holubcová.

V tomto měsíci, dne 
27. června 2012 se bude 
konat veřejné zasedání 
zastupitelstva obce 
Skalice. S jednotlivými 
body programu budete 
včas seznámeni, a to 

vyvěšením na úřední tabuli a hlášením v 
místním rozhlasu. 

V minulém čísle Zpravodaje jsme 
psali o konání několika kulturních akcí. 
Všechny byly splněny na jedničku. Jednalo 
se především o tradiční pálení čarodějnic, 
besedu na téma „Letiště v Hradci Králové“ 
,  Dětský karneval, nebo „Skalické 
pivní slavnosti“.  Popis těchto akcí si 
můžete přečíst v jednotlivých článcích 
ve Zpravodaji. Dne 12. 5. 2012 jsme 
slavnostně odhalili obnovenou pamětní 
desku našim třem spoluobčanům, kteří byli 
zastřeleni nacisty dne 8. 5. 1945. Této akce 
se zúčastnili i příbuzní padlých. Závěrem 
byli hosté a zúčastnění pozváni na malé 

OBEC SkALICE
Autor: Milan Karpíšek, starosta

OÚ Skalice
Skalice 32
503 03 Smiřice
tel.: 495 422 721
obec.skalice@tiscali.cz 
http://www.skalice.info

úřední hodiny

PO 11:00-19:00
ST 10:00-18:00

občerstvení na „Památku“ (sousední 
opravené stavení čp. 24 ve Skaličce).

Dokončili jsme opravu chodníku 
ve Skalici před hřištěm a provedli 
úpravu vstupu zámkovou dlažbou před 
občerstvením v Číbuzi. U akce „Opravy 
elektroinstalace a opravy oken v budově 
MŠ Číbuz“ jsme provedli výběrové řízení, 
kterým jsme vybrali dodavatele. Opravy 
budou provedeny v době prázdnin. 

Na udržování veřejných  prostranství 
pro obec pracují dva pracovníci. Oproti 
loňskému roku je o jednoho méně. Proto 
žádám občany o výpomoc s úklidem na 
chodníku před svým obydlím. Smetené 
smetí a vytrhanou trávu můžete nechat při 
krajnici komunikace. Obecní pracovníci je 
v nejbližší době odvezou. 

Další kulturní akce ve Skalici jsou 
naplánované na 30.6. - Dětský den, 14.7. - 
Skalické peklo (fotbálek) a 8.9. - Crazy Cup 
(nohejbal). Ve Skaličce se dne 25.8. bude 
konat tradiční „Posvícení pod břízkami“. 

OBEC LIBŘICE
Autor: Eva Hynková, starostka OÚ Libřice

Libřice 62
503 44 Libřice
tel.: 495 431 002
obec.librice@tiscali.cz 
http://www.obec-librice.cz

Úřední hodiny

PO 18:00-19:30

V dubnu zastupitel-
stvo projednalo a 
schválilo předložený 
plán společných zařízení 
včetně napojení cest 
na silnice v pokračující 

komplexní pozemkové úpravě. Z důvodu 
zamítnutí odprodeje cesty Lipry byl vytvořen 
nový návrh polní cesty, která bude kopírovat 
cestu Lipry a na jejím konci se napojí na 
dříve navrženou cestu. V červnu proběhne 
na Pozemkovém úřadu další kontrolní den.

 Dále byl schválen příspěvek na výuku 
žáků v ZŠ Hradec Králové  22 656,- Kč. 

Zastupitelstvo dále schválilo Závěrečný 
účet za rok 2011 a vyslovilo souhlas s 
hospodařením obce a s převodem výsledku 
hospodaření.

Dále schválilo přijetí dotací od 
Královéhradeckého kraje ve výši 32 000,-
Kč na pořízení a digitalizaci územního 
plánu obce Libřice a 67 000,- Kč v rámci 
Programu obnovy venkova na výměnu oken 
a vchodových dveří budovy obecního úřadu.

Další dotaci od května ve výši 112 000,- 
Kč (16 000,- Kč měsíčně až do listopadu) 
jsme dostali od Úřadu práce na vytvoření 2 
pracovních míst. 

E. Hynková J. Zilvar byli přítomni 
setkání pracovní skupiny, která řešila 
možnost zapojení obcí Mikroregionu 
Černilovska do tzv. Místních akčních 

skupin, což by mohlo přinést obcím větší 
možnost dostat se k dalším dotacím.

V květnu bylo s Úřadem práce 
dohodnuto, že v případě našeho požadavku 
budeme moci  požádat o zaměstnání dalšího 
pracovníka v období 12/2012 – 3/2013.

Zastupitelstvo schválilo záměr obce na 
pronájem nebytových prostor v budově OÚ 
– po nehtovém studiu. 

Firma Gardena provedla v rámci řešení 
reklamace úpravu tenisového kurtu a na 
velkou herní sestavu přidala  zasíťování. 
Problémem je i nadále trampolína, ze 
které byl poslán k opravě límec chránící 
konstrukci. Trampolína proto byla po dobu 
opravy vyřazena z provozu. Máme prosbu 
k rodičům – promluvte , prosíme, se svými 
dětmi, aby se chovaly tak, aby na hřišti 
nedocházelo k poškozování herních prvků. 
Hlavně se nám jedná o to, že na trampolíně 
jich skáče víc, než je doporučeno. Vrcholem 
je pak jezdit po trampolíně na kolech – 
mládeži hrozí úraz a ničí se tím i povrch 
trampolíny. Prostor pod trampolínou 
rozhodně není míněný jako odpadkový koš.

Dále jsme dostali z Oreda (firmy, která 
vyhotovuje jízdní řády) příslib, že od změn 
jízdních řádů v září bude možnost použít 
autobus na zavolání o víkendech před pátou 
hodinou ranní.

Zastupitelstvo projednalo a schválilo 
uzavření smlouvy s p. Štefanem na výstavbu 

skladu u budovy obecního úřadu. Stavba by 
měla začít v červnu.

 Máme za sebou i náročnou akci -  
výměnu všech oken v budově OÚ. Výměnou 
shnilých oken za plastové si slibujeme i 
úsporu spotřeby plynu v zimních měsících. 

V červnu – v sobotu 23. 6. odpoledne 
pořádá ve sportovním areálu Český svaz žen 
ve spolupráci s hasiči tradiční Dětský den, 
na který zvou všechny děti – a nejen je. Opět 
bude připraven bohatý program zakončený 
sněhovou párty.

Výročí  
v Libřicích

V dubnu a květnu slaví svá 
výročí tito spoluobčané

Marie Rulfová, Jaroslav Jedlička, 
Václava Čechová, Natálie Jedináková, 
Zdeněk Jedinák a Jan Rajnoha
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zprávy z radnic

OBEC SMRŽOV
Autor: Dagmar Klásková, místostarostka OÚ Smržov

Smržov 11
503 03 Smiřice
tel.: 495 421 936
smrzov@smrzov.cz 
http://www.smrzov.cz

úřední hodiny

PO 18:30-20:00
ÚT   8:00-12:00, 13:30-16:00
ČT   8:00-12:00, 13:30-15:00

Výběrové řízení

Dne 25. 5. 2012 proběhlo otevírání 
obálek s nabídkami na zakázku 
„Stavební úpravy a přístavba objektu 
Obecního úřadu ve Smržově“. Nabídku 
podalo celkem 9 uchazečů. Hodnotící 
komise po sdělení  doplňujících 
informací ze strany jednoho 
uchazeče dne 31.5.2012 vybrala jako 
nejvýhodnější nabídku s nejnižší 
nabídkovou cenou  ve výši 1.883.521,-
Kč bez DPH  od společnosti M –Silnice, 
a .s. , se sídlem Husova 1697, 530 03 
Pardubice. S vybraným uchazečem 
byla uzavřena smlouva o dílo. 

Výročí  
ve Smržově

V červenci a srpnu slaví 
svá životní jubilea tito 
spoluobčané

Josef Volák, Růžena Pražáková, 
Miroslav Krejčí, Josef Fikr, Anna 
Černá, Zdeňka Komínková a Ladislav 
Řehák

zemřeli

Anna Silvarová, Miroslava 
Semeráková

Poplatky ze psů

Obecní úřad upozorňuje na splatnost 
poplatků ze psů. 

Obecní knihovna 

Obecní knihovna je otevřena každé 
pondělí od 18.00 – 19.00 hodin. 

Pozvánka na mysliveckou 
slavnost 

Myslivecké  sdružení „HÁJ“ 
Smržov ve spolupráci s Obecním 
úřadem ve Smržově zvou občany i 
vlastníky pozemků Smržova, Hubílesa 

i Lejšovky na 
m y s l i v e c k o u 
slavnost, která se 
koná 5. 7. 2012 
od 17.00 hodin 
u koupaliště 
ve Smržově u 
příležitosti 50 
let založení 
m y s l i v e c k é h o 
spolku.

KOUPÍM 
V ČERNILOVĚ A OKOLÍ

ZEMĚDĚLSKÉ POZEMKY

Těším se na Vaše nabídky
Tel.: 737 282 340

e-mail: pozemkycernilov@seznam.cz
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OBEC VÝRAVA
Autor: Ing. František Schwarzer, starosta OÚ Výrava

Výrava 116
503 03 Smiřice
tel. 495 431 021
obec.vyrava@tiscali.cz 
http://www.vyrava.cz

úřední hodiny

PO 16:00-18:00
ST 16:00-18:00

Jubilea ve Výravě

V červnu a červenci slaví 
svá životní jubilea tito 
spoluobčané

Pavel Jurčík, Ludmila Žďárková, 
Blanka Felke, Karel Hynek a Josef 
Fabián

  z 16. Zasedání zastupitel-
stva obce dne 20. 2. 2012

ZO projednalo a 
vzalo na vědomí:
• informaci k návrhu 
zadání ÚP Libníkovice 
s možností uplatnit své 
požadavky na obsah 
ÚP do 28. 5. 2012,

• informaci a předaný upravený návrh 
rozpočtového výhledu do roku 2014,

• protokol o otevírání obálek, 
kontrolu úplnosti nabídky, zprávu o 
posouzení a hodnocení nabídek na 
akci Rekonstrukce objektu čp.116 
- oprava budovy obecního úřadu a 
přístavba hasičské zbrojnice.

Zastupitelstvo obce schválilo:
• Výběr nejvhodnější nabídky 

(nejvhodnějšího uchazeče) a pořadí 
uchazečů na druhém místě na akci 
Rekonstrukce objektu čp. 116 - 
oprava budovy obecního úřadu a 
přístavba hasičské zbrojnice.

  ze 17. Zasedání zastupitel-
stva obce dne 21. 3. 2012

OZ projednalo a vzalo na vědomí:
• doporučení FV provést kontrolu 

výdajů všech kulturně-sportovních 
akcí pořádaných od počátku roku 
2012,

• informaci o „úpravě a dostavbě 
budovy Obecního domu“ a souhlasí s 
podepsáním protokolu o odevzdání, 
předání a dokončení stavby „Oprava 
fasády a výměna oken čp. 104“,   

• informaci o „Obnově hřbitovní 
zdi, chodníků a stavba přístřešku 
kolumbária“,   

• informaci o „úpravě hřiště na malou 
kopanou“ a souhlasí se zařazením do 
projektu „Dokončení areálu pro sport 
a volnočasové aktivity“ a předání 
Žádosti o dotaci při vypsaném 
termínu příjmu Žádostí v příslušném 
dotačním titulu pro rok 2014,

• informaci k uzavírání dohod o 
partnerství s občany na akci „obnova 
veřejné zeleně“ v obci Výrava,

• informaci o technické přípravě 
projektu „Přípojka vody, kanalizace 
a ČOV v areálu pro sport a 
volnočasové aktivity“ se spojením 
s dalšími projekty do projektu 
Dokončení areálu pro sport a 
volnočasové aktivity,

• a souhlasí se zpracováním 
výběrového řízení na projekt na 
Varovný a informační systém 
obyvatelstva a protipovodňová 
opatření, 

Zastupitelstvo obce schválilo:
• celoroční hospodaření obce a  

závěrečný účet za rok 2011 včetně 
zprávy o výsledku přezkoumání 
hospodaření obce za rok 2011 “bez 
výhrad“,

• rozpočtový výhled do roku 2014 v 
závazných ukazatelích s dotacemi 
smluvně zajištěnými,

• předání Žádosti o dotaci na část 
projektu „Rekonstrukce objektu 
čp. 116 - oprava obecního úřadu a 
přístavba hasičské zbrojnice“,

• podepsanou smlouvu o dílo a 
uzavření dohod o partnerství 
„Rekonstrukce objektu čp. 116 - 
oprava obecního úřadu a přístavba 
hasičské zbrojnice“,

• informaci o technické přípravě 
projektu „Stavba IV/b. etapy a  VII. 
etapy  zpevněných chodníků po 
obci a Úprava zeleně na vybraných 
veřejných prostranství obce“,

• podepsání „smlouvy o poskytnutí 
dotace z rozpočtu KHK“ na Varovný 
a informační systém obyvatelstva a 
protipovodňová opatření,

• jmenování hodnotící komise pro 
výběrového řízení na projekt na 
Varovný a informační systém obyva-
telstva a protipovodňová opatření,

• pozlacení pomníku padlých v I. a II. 
světové válce bez stínování.

Všechna zasedání zastupitelstva obce 
jsou veřejná; zápisy a usnesení jsou 

zveřejněny na  „www.vyrava.cz“

ZPRÁVy Z ČINNOSTI OBCE  
A OBECNÍHO ÚŘADU

o plnění Programu rozvoje 
a obnovy venkova - obce 

Výrava a další činnosti obce 
a obecního úřadu

• Byla dokončena oprava fasády a 
výměna oken budovy Obecního 
domu; vyčištění a pozlacení písmen 
na pomníku padlých z I. a II. světové 
války, umístěný v areálu Obecního 
domu.
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cesty k vědění

MATEŘSkÁ škOLA ČERNILOV
Zš a Mš Černilov

Školská 380
503 43 Černilov
tel.: 495 431 118
reditel@zscernilov.cz
ms@cernilov.eu 
http://www.skola.cernilov.eu
http://www.ms.cernilov.eu

Děti, mají si kde hrát...

V letošním roce plánujeme dokončit 
přeměnu zahrad mateřské školy do 
přírodního stylu. Děti se zde budou 
učit lásce k přírodě a zároveň rozvíjet 
fantazijní hry prostřednictvím využití 
netradičních herních prvků. Tuto přeměnu 
můžeme realizovat díky grantu na podporu 
environmentální výchovy, vzdělávání a 
osvěty Královéhradeckého kraje a obce 
Černilov. 

S paní architektkou Simonou 
Šafránkovou jsme vymysleli koncepci 
zahrady v indiánském stylu, s několika tee-
pee, vrbovým tunelem, medvědy, koněm a 
dalšími přírodními herními prvky. V dubnu 
jsme nechali zrušit jedno z pískovišť a tím 

nám v zahradě vznikl prostor pro vysázení 
vrbových prutů do tvaru tee-pee, okolo 
nichž leží rodinka medvědů. Vrbové pruty, 
zasazeny odbornou firmou, se po dvou 
měsících zazelenaly a vytvořily zajímavý 
herní prvek. Ležící medvědy jsme plánovali 
zhotovit z kamene a navršené hlíny. Kámen 
jsme dostali sponzorským darem od firmy 
Kámen Ostroměř, a o jeho tesání do podoby 
medvědích hlav se postaraly ruce studentů 
Střední průmyslové školy kamenické a 
sochařské v Hořicích. Samotnou přeměnu 
zahrady, práci kterou bylo potřeba vykonat, 
jsme realizovali s podporou rodičů dětí 
MŠ, kteří se pravidelně účastní brigád. 
Na poslední brigádě jsme modelovali 
hlínou těla medvědů, na betonové základy 
jsme umístili medvědí hlavy. Celý prostor 
zahrady byl srovnán, vyplet, dosázen 
dalšími rostlinami, pod vrbová tee-pee byl 
dovezen písek a do okolí nová hlína. Teď 
již čekáme na rozhrnutí poslední fůry hlíny, 
abychom mohli zasít trávu. Tím bude naše 
práce v této části hotová a my se budeme 
těšit, až nám medvědi trávou „zchlupatí“.

Naši rodiče jsou pro nás něčím víc, 
než jen rodiči dětí, které vzděláváme. 
Jsou pro nás partneři, jsou pomocníky, ať 

už na brigádách či tím, že nás podporují 
finančně. Chtěla bych jim touto cestou moc 
poděkovat a pochlubit se, že díky jejich 
finanční podpoře, sbírce, na níž se vybralo 
přes 30 000 Kč, jsme mohli zakoupit 
nerezovou skluzavku, herní prvek, který 
bude instalován na kopci za školkou. 

Na konci června před naši první budovu 
přibude několik herních prvků z akátového 
dřeva. Děti se mohou těšit na zajímavé hry 
v zahradách již od září. 

Petra Moravcová

Veselé píšťalky

Od října máme v Mateřské škole v 
Černilově kroužek výuky hry na flétnu, 
neboli  kroužek „ Veselé píšťalky“. Ze 
začátku vedla kroužek  paní učitelka 
Tereza Fejtlová. Od konce listopadu 
jsem ho převzala já, Martina Vondrová. 
Nejdříve se děti seznámily s tím, co je 
vlastně flétna, jak se rozkládá a čistí. Velmi 
důležité bylo naučit děti správě foukat do 
flétny  a co mají dělat s jazýčkem, aby byl 
zvuk flétny správný. Potom jsme se začali 
poznávat noty. Vysvětlovali jsme si, že 
každá nota má své místo v notové osnově, 
kde bydlí a nikde jinde bydlet nemůže. Pro 
děti je složité zapamatovat si, že nota má 
své místo, proto jsme si na pomoc zvolili 
pastelky a každá nota má svou barvu. 
První nota, kterou se děti naučily, byla 
nota H – my jí s dětmi říkáme Honzík.  
Navázali jsme notou A – Amálka. Děti 
se naučily střídat prsty a správně dýchat 
a mohly jsme hrát. Naše první písnička 
se jmenovala „ Foukej, foukej větříčku“. 
Takto jsme pokračovali dál. Nyní již 
děti umí notu G –Gustíka, D – Davídka, 
C –Cecilku a naše nejnovější nota je E - 
Emílek. Samozřejmě nic by nešlo bez 
rodičů. Díky rodičům děti doma alespoň 
10 minut denně trénují .  Děti tak všechno 
rychleji a lépe zvládají, protože se jim to 
daří, hrají rády.  Už umějí  hodně písniček. 
Nejraději hrají písničky Sedmikrásku, 
Sedí liška pod dubem, Dubový lísteček. 

Děti jsou tak šikovné, že se předvedly i 
rodičům na besídce k svátku maminek. 
V současné době připravujeme s dětmi 
závěrečné vystoupení pro rodiče. Chceme 
jim ukázat co se všechno dokázaly za celý 
rok naučit.

Martina Vondrová

Některé odpovědi dětí ze 
třídy Bublinek MŠ Černilov 
na téma: “Mám rád svoji 
maminku...”

Páťa: Protože je hodná, když jdeme spát, 
tak si zamáváme a řekneme ahoj.
Nikolka: protože je na mě hodná, protože 
spolu vaříme.
Beátka: protože mě každý den vodí do 
školky a taky se s ní muchluju a jednou s 
náma jela do ZOO i s taťkou a to jsem jí 
měla strašně moc ráda.
Anička: protože mě vaří, mám ji ráda, 
protože se na mě směje a je hezká, když se 
navoní a ustrojí.
Karolínka: protože je hodná, protože mě 
dovolila koupit králíčka, protože ji mám 
ráda, maže mě chleba, dává mi omalovánky.
Adámek: protože je hodná a dává mi 
bonbóny a čokolády.
Honzík: protože se mnou jezdí do školky, 
se mně na ní líbí její trika, že mně vždycky 
stele postel.
Baruška: protože mně všechno dovolí, 
když chci něco koupit tak mi to koupí.
Jeronýmek: protože je fakt krásná!
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ZÁkLADNÍ škOLA ČERNILOV
Zš a Mš Černilov

Školská 380
503 43 Černilov
tel.: 495 431 118
reditel@zscernilov.cz
ms@cernilov.eu 
http://www.skola.cernilov.eu
http://www.ms.cernilov.eu

Miniprojekt  „pravěcí lidé – 
doba železná a bronzová“

V hodinách 
vlastivědy jsme začali 
probírat naše dějiny 
a moc nás bavilo 

povídání o době železné a bronzové, o 
tom, jak naši předci žili, čím se živili a z 
čeho vyráběli nástroje.

Na vlastní kůži jsme  si vyzkoušeli, 
jak je obtížné dorozumět se bez řeči 
jen pomocí posuňků. Z modelovací 
hmoty jsme zkoušeli vytvářet různé 
nádoby i nástroje, které jsme se poté 
při výtvarné výchově snažili nakreslit 
rudkou či uhlem. Podle popisu v knížce 
Lovci mamutů jsme se také snažili naše 
předky nakreslit při lovu mamutů nebo 
při udržování ohně před jeskyní. 

Někomu se dařilo méně, jinému více, 
ale celkově naše práce dopadly dobře.

Rozložení do předmětů:

Vlastivěda:
- základní informace o probíraných 

obdobích, četba, práce s učebnicí, 
zodpovídání otázek

Český jazyk:
- čtení - ukázky z knížky Lovci 

mamutů
- doporučená domácí četba - Lovci 

mamutů, referáty
- dramatizace - chování pravěkých 

lidí, dorozumívání pomocí posunků
Pracovní vyučování:
- modelování nástrojů a nádob
Výtvarná výchova:
- kresba uhlem, rudkou - lovci 

mamutů, výrobky z probíraných 
období

Mgr. Marcela Najmanová

Jarní koncert

Ve čtvrtek 24.5.2012 se v černilovské 
škole hrálo a zpívalo. Uspořádali jsme 
totiž  první Jarní koncert,  na kterém 
vystupovali  žáci  ZUŠ Habrmanova a 
Pěvecký sbor ZŠ Černilov. Děti se s 
chutí pustily do muzicírování a všem 
se provedení podařilo na výbornou.  

Posluchačům děkujeme za přízeň a 
těšíme se na další hudební setkávání.       

J. Štarhová,  D. Filipová

Dětský den

  Jako každoročně 1. června slavíme 
Den dětí. Pro žáky je to docela prima – 
neučí se a mají tento den jiné aktivity. 
Žáci 9. třídy ho letos pojali sportovně 
– turnajem ve stolním tenise v naší 
sokolovně. Všechny děti se zapojily do 
klání, včetně pana učitele Havlase, začali 
jsme ve třech základních skupinách každý 
s každým. Z těchto skupin postoupilo do 
dalšího kola 12 sportovců a ti bojovali 
rovněž každý s každým. Aby to těm, 
kteří už nebojovali nebylo líto, mohli si 
u jednoho stolu hrát pro radost. U dalších 
dvou stolů byly svedeny bitvy a takhle to 
dopadlo. Vyhrál pan učitel, který vyhrál 
všechny zápasy - gratulujeme! A jak to 
bylo mezi dětmi?

1. místo - Aleš Roubal
2. místo - David Ličman, Martin Svoboda
3. místo - Karolína Žabová
4. místo - Dan Matzke
5. místo - Vítek Plhal, Dan Gajdoš
6. místo - Dominika Ptáčková,   
Standa Zábrodský
7. místo - Martina Bartůňková,   
Lukáš Klaban

Bylo to velmi příjemně strávené 
dopoledne nás všech zúčastněných!

Mgr. Jana Hofmanová

Jak jsme slavily Den dětí?

Letos nám paní učitelky připravily 
výlet do zábavného parku Tongo. Staly 
se z nás horolezci, akrobati, skokani, 
potápěči, závodní jezdci…  Hezky jsme 
se vyřádily a pěkně také unavily. Bylo 
to náročné, ale domů se nám vůbec 
nechtělo.

Děti z prvního stupně
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Příroda a les

Ve středu 6. 6. 2012  se vyučování 
v 1. - 5. ročníku naší školy odehrávalo 
velice netradičně – na hřišti.

Přijeli k nám černilovští myslivci a 
pracovníci Lesů ČR a sami vedli výuku 
na deseti stanovištích. Děti poslouchaly 
hlasy ptáků a zvěře, staly se liškou a 
prolézaly „noru“ , zatloukaly hřebíky a 
řezaly ruční pilou, učily se určovat výšku 
stromu, ohmataly si vypreparované srnčí 
lebky, kůži lišky nebo kuny, očichaly 
si vůni lesa se zavázanýma očima, 
poznávaly podle semínek jehličnany 
a listnáče a dozvěděly se třeba, jak 
rychle padá raroh nebo poštolka za 
svou kořistí. Všichni jsme si vyslechli 
troubení myslivců, které provází hon 
a vyfotili jsme se s rarohem velkým. 
Opravdu skvělé dopoledne bylo 

narušeno jen výbornou svačinkou. 
Děkujeme za parádní program všem, 
kteří se nám věnovali a těšíme se na další  
setkání.  

Mgr. D. Filipová

škOLNÍ VÝLET  5.A 
1.  -  2. 6. 2012

Letos se Den dětí rozhodla zpestřit 
třída 5.A výletem do skal s přespáním ve 
stanech v chatové osadě Ostaš u Police 
nad Metují. Akce se připravovala dlouho, 
proto nás trochu mrzelo, že se zrovna na 
tento víkend zhoršilo počasí. Byli jsme 
však přesto rozhodnuti vyjet, snad jen 
přívaly a zemětřesení by nás od našeho 
úmyslu odradily. 

Za mírného poprchávání jsme rodičům 
zamávali ráno u autobusu a vyrazili 
směr Police nad Metují. Někteří z nás 
hrubě podcenili objem vypitých ranních 
tekutin, a ti pak přivítali toto městečko 
za nejbližším keříkem místního parčíku. 
Zbytek dopoledne jsme strávili v Muzeu 

Merkuru, kde panovalo heslo „Kdo 
šroubuje, nezlobí“. Děti obdivovaly známé 
stavby, ale i fantazii Jiřího Mládka, autora 
modelu Ocelové město, inspirovaného 
stejnojmenným románem Julese Verna. 

Stavba byla započata v roce 2000 a v 
roce 2008 zapsána do Guinessovy knihy 
rekordů. V současnosti je smontována 
320 000 šroubky a matičkami, přičemž 
předpokládaná doba dokončení je v roce 
2016 (1 000 000 šroubků).

S pocitem, že nás už jen tak něco 
neohromí,  jsme vstupovali do nově 
otevřeného  Muzea papírových modelů. 
Ovšem to, co jsme spatřili zde, nás 
nenechalo klidnými. Vše, na co si 
vzpomenete, a vše z papíru!  Děti měly 
připraveny pracovní listy a také měly 
možnost slepit si jednoduchý model 
domečku. Za odměnu dostaly časopis 
ABC.

Našim dalším cílem již byla osada 
Ostaš, kde na nás čekaly stany. Z Police 
tam vede příjemná cesta loukami a poli. 
Poklidné tábořiště jsme vyrušili svým 
příchodem a horečnatým stavěním 
plátěných obydlí, neboť zrovna v tuto 
chvíli muselo začít pršet . Zbytek pobytu 
ale už proběhl za sucha a dokonce i za 
sluníčka. Večeři jsme spráskali hned a 
někteří odvážlivci využili i přilehlé dětské 
hřiště ke zběsilému dovádění.  Vedoucí 
výpravy si však nebyli jisti, zda to bude 
stačit ke klidnému spánku, proto jsme 

se vydali ještě na horu Ostaš. Byli jsme 
odměněni nádhernými výhledy!

K táboření nesmí chybět pořádný 
táborák, a protože jsme si pro jistotu 

dovezli suché dříví na podpal z domu, 
neměli jsme problém a ani nemuselo dojít 
na kytaru, kterou si přivezl Kuba.

I přes snahy unavit děti co nejvíce byli 
spáči vzbuzeni mohutným povzbuzováním 

při hře některých jednotlivců za brzkých 
ranních hodin. Co nezmohli oni, dodělaly 
motorové pily. Po snídani jsme sbalili 
tábor a zahráli si Pevnost Boyard, 
upravenou pro naše účely tak, abychom 
stihli autobus do Náchoda.

Medvědi u zámku byli nejprve 
zalezlí, ale protože jsme díky sobotním 
spojům měli času dost, nakonec jsme se 
jich dočkali. Rozhlédli jsme se z věže po 
Náchodě a zámeckými schody seběhli na 
náměstí.  Pak už jsme si jen krátili čas do 
příjezdu autobusu v parčíku. Dorazili jsme 
unavení, ale všichni .

Mgr. Hana Šimková

LANOVÝ PARk Hk

Dne 1. 6. 2012 jsme s naší třídou 
jeli do lanového parku. Jely s námi ještě 
třídy 5.B, 6.A a 6.B.

Odjížděli jsme kolem osmé ráno. 
Když jsme tam přijeli, rozdělili jsme 
se na 2 skupiny. Jedna skupina šla lézt 
a druhá šla hrát různé hry, např. sumo, 
prolézání mezi lany. Když jsme se 
prohodili, šli jsme lézt. Byly tam malé 
překážky a velké, které byly přibližně ve 
výšce 5 až 8 metrů. Bylo to tam super a 
hlavní bylo, že jsme si to všichni užili.

Barbora Navrátilová, 7. tř. 
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BODy HUMAN

Nastal čas školních výletů a s tím tedy 
i čas poznávání nepoznaného. Žáci 8. a 
9. třídy a jejich rodiče se domluvili, že 
jedním z cílů bude výstava o lidském těle 
na pražském výstavišti – BODY HUMAN. 
O této výstavě už bylo mnoho napsáno a 
tak jsme byli zvědaví. Myslím, že kdyby 
náhodou děti o našem těle nic nevěděly, 
tak měly úžasnou příležitost to napravit. 
Seznámily se s naším tělem a procesy v 
něm opravdu dokonale.

A když už jsme byli v Praze, tak jsme 
dali dětem další příležitost poznání a to 
v zajímavém muzeu – Muzeu Policie 
České republiky. Návštěvníci se zde 
mohou seznámit s historickým vývojem 
bezpečnostních sborů a složek od R-U 
až po současné trendy. Žáci už vědí např. 
jakou barvu uniformy měl vrchní strážmistr 
četnictva v 30. letech, k čemu se používají 
loutky Pája a Jája, co je to Ramer 7M-V/
BM, co je to daktyloskopie, co obsahuje 
kufr kriminalistického technika, co jsou 
biologické stopy, co zkoumá trasologie a 
balistika a mnoho dalších informací, které 
měli za úkol vyplnit ve svých pracovních 
listech. Byli velmi šikovní a pozorní!

Mgr. Jana Hofmanová

To tu ještě nebylo! 
Celý první stupeň Zš na 

škole v přírodě

Dne 30. 4. 2012 odjížděl celý 1. 
stupeň na školu v přírodě do Trhové 
Kamenice. S sebou do kufrů děti měly 
zabaleno převlečení za čarodějnice a 
piráty. Vešlo se i učení. Děti prožily 
pracovní týden bez počítačů a televizí. 
Dopolední čas se věnoval učení, i 
když v přírodě. Odpoledne se děti 
proměnily v piráty a plnily úkoly od 
Neptuna. Týden proběhl za krásného 
počasí.

Žáci 1. stupně

Stříhání a úprava psů
Nabízíme stříhání psů, koupání, fénování, střihy dle standardu 
nebo podle přání klientů, střihy přizpůsobené ročnímu období 
a momentálního stavu srsti psa, rozčesávání dlouhosrstých 
plemen, úprava zplstnatělé srsti, kvalitní kosmetika pro psy, 
antiparazitní program a další služby spojené s úpravou psů, jako 
ošetření tlapek,krácení drápků, tahání klíšťat.

Pracovní doba dle objednávek PO-PA 09-18 hodin

Dále nabízím po telefonické dohodě možnost objednání stříhání 
ve večerních hodinách, víkendech a stříhání psů u majitele doma.

SMIŘICE, PALACKÉHO 27 /objekt Sluníčko/
Libuše Prokopová, tel.: 603 304 467 

e-mail: prolibu@seznam.cz,
salonuamalky.webnode.cz

NÁš  PAN  ŘEDITEL  Mgr. Aleš Páv,

člověk, který 21 let úspěšně působil jako 
ředitel ZŠ Černilov a má 6 let do důchodu

Před několika dny (21. 5. 2012) proběhl konkurz na ředitele 
školy, okolo něhož se po obci šířily různé „zaručené zprávy“ 
a polopravdy, které předkonkursní atmosféře nepřidaly. 
Nás, zaměstnance školy, velmi zamrzela jedna „zaručená“, 
že pan ředitel vlastně tady nic dobrého neudělal. Tak jen na 
připomenutí, že to s touto zprávou tak úplně pravda není!

Někteří lidé zapomněli, že za jeho působení na naší škole 
byly zrekonstruovány šatny, školní jídelna, družina, škola a její 
okolí. Samozřejmě víme, že je to díky vstřícnosti a toku peněz 
zřizovatele naší školy – obecního úřadu (jako u všech škol a 
školek).

Když nám padaly ve škole skříně na hlavu, sehnal vyřazené 
– velmi pěkné, funkční a hlavně zadarmo! Během let podnítil 
několik desítek programů (tzv. grantů), které přinesly škole 
peníze v celkové částce 6,242.596,- Kč, tolik potřebné např. 

na vybavení tříd lavicemi, moderní audiovizuální technikou a 
zájmovou činnost dětí.

Po akci zateplení školy a výměny oken si asi všichni dobře 
pamatujete, v jakém stavu se nacházela škola týden před 
otevřením díky zpožděnému harmonogramu prací. Stačilo 
jedno „PROSÍM“ pana ředitele a celý personál vyvážel cihly, 
lezl po oknech, padl na kolena a drhnul a drhnul ......

Načrtli jsme pouze velké akce, ale nesmíme zapomenout také 
na školní aktivity, které jsou pro mnohé z Vás samozřejmostí 
– kroužky (v letošním školním roce jich probíhalo 16), školní 
akademie, doškolování učitelů, vánoční a velikonoční trhy a 
koncerty, mnoho sportovních soutěží a jiné.     

Ještě máte pocit, že nic dobrého neudělal? A tak tedy názor 
náš, pane řediteli: DĚKUJEME za léta strávená s Vámi na naší 
škole, za vstřícnost a ochotu při řešení problémů, za lidskost a 
za vše dobré, co jsme s Vámi na naší škole prožili a co jste pro 
naši školu udělal. 

A hlavně přejeme vše NEJ !!! do dalších let.

zaměstnanci základní školy a školní jídelny
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TEREZÍN – MÍSTO SPOJENé  

S HOLOCAUSTEM

V minulém čísle jste se dočetli o 
tom, že osmá a devátá třída navštívily 
Terezín. V hodinách slohu měli pak žáci 
prostor vyjádřit se k tomuto jistě silnému 
zážitku.  Zde je výběr z jejich prací.

TEREZÍN
Po příjezdu do Terezína jako kdyby 

na mě dýchla minulost. Vše, co se tam 
dříve odehrávalo, to zvěrstvo, které bylo 
na denním pořádku. Ta představa mi 
sevřela žaludek a nenechala mě klidnou. 
Po zachovaných obrázcích a předmětech 
ghetta nám byly představeny prostory 
Malé pevnosti. A to teprve začalo být 
pro moji osobu hrůzou. Celý prostor byl 
prázdný, holé stěny, opadaná omítka…

V celém areálu byly desítky turistů, 
kteří si také chtěli uvědomit, jaká dramata 
se děla na místech, kde přešlapujeme. 
Ze všech zdí, ze všech těch prázdných 
chodeb a dochovaných předmětů k nám 
promlouvala ta hrůza. Všechny prostory, 
které jsme prošli, všechna slova, která 
jsme slyšeli, nemohou nechat nikoho 
v klidu, bez povšimnutí a představ, kdo 
a jakým způsobem byl trestán za to, že 
neměl modré oči a světlé vlasy. 

Marie Blažíčková, 9. třída

MALÁ  PEVNOST  TEREZÍN
Dne 2. 4. 2012 jsme navštívili se školou 

Malou pevnost Terezín.  Je součástí města 
Terezín, nachází se na pravém břehu řeky 
Ohře asi 60 km severně od Prahy. Byla 
postavena v 18. století a už od začátku 
sloužila jako vězení.

V době 1. světové války zde byl 
vězněn Gavrilo Princip, který spáchal 
atentát na Františka Ferdinanda d’Este. 
Byl zde vězněn na samotce bez oken, 
postele, umyvadla a WC; jediné, co měl, 
byl kyblík. Mohl každý den na 10 minut 
na dvorek, ale když máte na rukou a na 
nohou pouta a 20 kg těžkou kouli, tak se 
moc hýbat nebudete. Vydržel to 4 roky. 
Umřel na tuberkulózu a na nedostatek 
vitamínu D. 

Za 2. světové války zde mělo sídlo 
nechvalně známé pražské gestapo. 
Během války tu bylo uvězněno 32 
000 zatčených, z toho 5 000 žen. Byli 
ubytováni v hromadných celách po 100 
až 400 osobách. Věznice překročila 
několikanásobně svoji kapacitu, a proto 
zde bylo hodně nemocí. Vězni byli 
podvyživeni a biti za každou maličkost. 
Byli zde vězni z mnoha států světa, 
vykonávali různé práce. Každý den jich  
5 000 odcházelo kopat podzemní továrnu 
na motory. Jen zde umřelo 2600 vězňů. 
Koncem války se v Terezíně rozmohl 
tyfus. Němci proti tomu nic nepodnikli, 

a tak se rozšířil po celé věznici. Dne 5. 
5. 1945 dozorci utekli a vězně nechali 
zavřené v celách. Lékařská pomoc 
dorazila 8. 5. v podobě ruské vojenské 
kolony. Ta celou věznici vydezinfikovala. 
V letech 1945-48 Malá pevnost sloužila 
jako středisko pro odsun Němců z 
Československa.

Návštěva tohoto místa byla děsivá, 
ale zajímavá. Škoda, že jsme neměli tolik 
času, abychom mohli jít všude a všechno 
si pořádně prohlédnout. V žádném případě 
bych tam nechtěl být vězněn. Hygienické 
podmínky byly nesnesitelné. Ještě jednou 
bych se sem však chtěl podívat.

Martin Voltr, 8. třída

ŽIDÉ V MALÉ PEVNOSTI 
Cílem mé úvahy je zamyslet se nad 

tématem Terezín, konkrétně nad životem 
a pocity Židů v Malé pevnosti. Představa, 
že bych byla jednou z nich, je děsivá. 
Jak mohli přežívat, když věděli, že tam 
musí zůstat roky??? Každý den těžce 
pracovat, dostat pouze chléb a polévku 
na celý den, nechávat se bít a týrat. Proč 
si to nechávali líbit? Proč se nesjednotili 
a nepovstali proti nim? Bylo jich přece 
o mnoho víc! Každý den se probouzeli 
ve špíně, společně s hlodavci a brouky, 
ale stále v nich byla špetka naděje, že je 
čeká svoboda. Kdybych byla jedním z 
dozorců, chovala bych se k nim stejně? 
Nedokázala bych se dívat na někoho, kdo 
trpí a ještě mu k jeho bolesti pomáhat! 
Tito lidé museli být opravdu bezcitní!

Gabriela Sittová, 8. třída

CESTA ZA POZNÁNÍM
Píše se den 2.4. 2012, 5 hodin ráno. 

Osmáci a deváťáci vstávají ze svých 
vyhřátých postelí a začínají se připravovat 
na dlouhou cestu do Terezína. Žáci 
znaveni brzkým vstáváním nasedají do 
autobusu. Po třech hodinách útrpné jízdy 
s dvěma zastávkami na benzínových 

pumpách dorazili před Muzeum 
židovského města Terezín.

Při výstupu z autobusu jsme ve 
vzduchu cítili silné napětí, všechny 
budovy byly navenek  zachovalé, 
tajemné, křičely z nich zvuky, nářky 
a utrpení židovských dětí. Po velice 
poučné přednášce jsme se vydali do ne 
moc rušného města, kde nás zaujaly 
ulice postavené do pravoúhlých tvarů. 
Naše cesta pokračovala do márnice a 
kolumbária, kde jsme se dozvěděli, že 
Židé si nejprve stloukali rakve a později 
byl jejich popel uchováván v papírových 
krabičkách. S popelem souvisí i naše 
další zastávka. Místo, ze kterého tehdy 
vycházel silně zapáchající černý dým, ze 
kterého se ozýval řinkot zlatých zubů v 
mističkách. Místo, kde se dlouhé vlasy 
sušily pro další použití, místo, kam 
se dostal každý, kdo nás opustil, ať už 
vědomě, nebo na následky zrádných 
nemocí. Místo jménem krematorium. 
Vedle něj byla rozlehlá louka posetá 
mramorovými sloupky s malou 
Davidovou hvězdou. Byl to židovský 
hřbitov. Těch sloupků tam bylo tak 
strašně moc, že se to ani nezdálo možné. 
Byly jich tisíce…

Pomyslným vrcholem naší cesty za 
poznáním byla Malá pevnost. Bylo to 
vlastně vězení. Cely s okny i bez nich 
byly strašné a strašidelné. Po malé 
zkoušce v cele bez oken jsme byli rádi, 
že nás tam nezapomněli. Po zdech se 
plazila plíseň. Radši bych umřela, než 
abych tu byla vězněná.

Na konci dne jsme se vydali domů. 
Sice unavení, ale natěšení na své 
pohodlné postýlky.

A. Hálková a S. Hloušková, 9. třída

Citáty slavných, 

kteří tudy též prošli, vyhledali žáci 8. 
třídy: Dušan Krištof, Lukáš Müller, 
Daniel Konvalina, Libor Pánek.



 Zpravodaj obcí Mikroregionu Černilovsko 3/2012 • 15

Život není to, co chceme, ale to, co 
máme a vydržíme.        
A. Lustig

Humor pročišťuje zrak.              
K. Poláček  

Příznačné, že? No a na závěr snad 
už jen slova Karolíny Svobodové z 8. 
třídy: „Tahle doba byla velmi drsná a 
my můžeme být rádi, že už je za námi. A 
proto každý, kdo tam byl a viděl, může 
být rád za to, co má.“

Mgr. Hana Šimková

SPORTOVNÍ SOUTĚŽE

Konec měsíce dubna a začátek května 
byl ve znamení  sportovních soutěží, které 
pořádá Asociace Školních sportovních 
klubů. Mezi největší sportovní akce 
patří Pohár rozhlasu a Atletický čtyřboj, 
o kterých píšeme v samostatném článku. 
Dále McDonald’s cup v kopané pro žáky 
I. stupně a Coca-Cola cup v kopané, 
kterého se účastní žáci z II. stupně. 
McDonald’s cupu se zúčastnili žáci 1. - 3. 
třídy a obsadili 4. místo a žáci 4. - 5. třídy 
se umístili na 3. místě. Starší žáci z II. 
stupně se přes kvalifikaci probojovali do 
prvního kola Coca-Cola cupu, z kterého 
se podařilo postoupit přes ZŠ Libčany, ZŠ 
Kukleny a ZŠ Opatovice nad Labem do 
druhého kola. Zde našimi soupeři byli ZŠ 
Jaroměř-Josefov, ZŠ Třebechovice pod 
Orebem a  ZŠ Kostelec nad Orlicí. Do 

třetího kola této soutěže jsme nepostoupili, 
ale i tak se jedná o krásný výsledek! 
Souběžně s Coca-Cola cupem se konaly 
soutěže v malé kopané. Žáci 6. - 7. a 8. 
– 9. tříd bojovali o postup do okresního 
finále. Postoupit do okresního finále se 
podařilo chlapcům 8. - 9. tříd. Finále se 
hrálo na krásném stadiónu v Chlumci nad 
Cidlinou a chlapci zde “ukopali“ 6. místo. 
Turnaj v malé kopané pořádala Základní 

škola Sever i pro nejmenší žáky z 1. třídy. 
Ti na turnaji obsadili 4. místo. Kromě výše 
uvedených soutěží v kopané a atletice 
se žáci  naší školy zúčastnili turnaje ve 
vybíjené ve sportovní hale v Třebši. Žáci 
4. a 5. třídy se umístili na 6. - 9. místě a 
chlapci z 6. třídy obsadili 9. - 12. místo. 

Všem našim žákům děkujeme za 
vzornou reprezentaci školy a blahopřejeme 
k dosaženým úspěchům.

 Mgr. J. Havlas

Atletický čtyřboj a Pohár 
rozhlasu

Měsíc květen je již tradičně věnován 
soutěžím v lehké atletice. Také naši žáci 
a žákyně  2. stupně se připravovali na 2 
největší závody v Hradci Králové – 10.5. 
2012 se konal Atletický čtyřboj a 15. a 
16.5. se uskutečnila okresní kola Poháru 
rozhlasu.

Naši žáci a žákyně podali pěkné 
výkony a mnoho z nich mohlo konkurovat 
i žákům z hradeckých i mimohradeckých 
škol.

Vynikajícího výsledku dosáhla v 
Poháru rozhlasu Petra Hubínková ze 7. 
třídy – v celkovém pořadí všech mladších 
děvčat obsadila nádherné 2. místo! 
Blahopřejeme!

Také další naši  závodníci se svými 
výkony patřili k nejlepším – v Atletickém 
čtyřboji Helena Kupková /8. tř./ získala 1. 
místo ve vrhu koulí a 3 .místo v běhu na 
800 metrů, Karolína Žabová /9./  - 3. místo 
ve skoku vysokém, Antonie Hálková /9./ 
- 7.místo ve skoku dalekém, Ladislav 
Kundrt /8./ - 3. místo v hodu míčkem, 
David Ličman /9./ – 6. místo v běhu na 
1000 m a celkově 10. místo /ve čtyřboji 
i v Poháru rozhlasu/, Vojta Hlaváč – 10. 
místo ve vrhu koulí. Své nejlepší výkony 
předvedli i všichni ostatní naši sportovci.

Složení družstev:

Atletický čtyřboj:
Starší žákyně: Doskočilová, Hálková, 

Kupková, Svobodová, Žabová – celkově 
5.místo.
Starší žáci: Hlaváč, Kundrt, Ličman D., 
Roubal A. – celkově 6.místo.

Pohár rozhlasu:
Mladší žákyně: Černá, Čudová, 
Hejcmanová, Hojná, Hubínková, Mokrá, 
Panáková, Pražienková  – 14.místo
Mladší žáci: Bednář, Binar T., Daněk, 
Dědek, Gajdoš, Kudrna, Ličman M., 
Zítko – 10.místo
Starší žákyně: Blažíčková, Doskočilová, 
Hálková, Herzogová, Kupková, 
Svobodová, Riedlová, Žabová – 
11.místo
Starší žáci: Kollátor, Ličman D., Müller, 
Roubal, Svoboda – 12.místo

Děkujeme všem našim sportovcům 
za vzornou reprezentaci školy a přejeme 
mnoho dalších úspěchů!

Mgr. H. Příhodová, Mgr. J. Havlas

0. ročník Černilovského 
sportovního víceboje 

V pondělí 30. 4. 2012 odjela většina 
dětí z 1. stupně na školu v přírodě. 
Abychom se tu trošku vyřádili i my, kteří 
jsme zůstali ve škole, šli jsme si společně 
zasportovat a vyzkoušet disciplíny, které 
by příští rok mohly zkusit všechny děti. 

Soutěžili jsme ve skoku z místa i ve 
skoku dalekém, v běhu na krátkou i delší 
vzdálenost, v hodu kriketovým míčkem, 
ve šplhu, také jsme skákali přes švihadlo, 
dělali lehy sedy a kliky.

Dali jsme si pěkně do těla, ale stálo 
to za to. Odměnou nám byly diplomy, 
krásné medaile a pěkné chvíle ze 
zažitého úspěchu.

Svými výkony se blýskla z mladších 
dívek Šárka Prokešová, ze starších Klára 
Kosinová, z chlapců Václav Jelínek a 
Milan Neumann,  který se sportovního 
klání zúčastnil po úrazu ruky vůbec 
poprvé.

Mgr. Marcela Najmanová
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zaujalo nás

ANkETA NA Zš ČERNILOV
Autor: Kateřina Ježková

Ve druhé a třetí třídě ZŠ Černilov 
proběhla malá anketa. Odpovědi dětí 
jsem přepsala zcela úmyslně tak, jak 
je samotné děti uvedly, což jistě brzy 
poznáte :)

Za spolupráci děkuji paní učitelce 
Javůrkové i jejím kolegyním ve druhé a 
třetí třídě!

CO SE TI LÍBILO NA ŠKOLE V 
PŘÍRODĚ NEJVÍC?

3. třída:

Nejvíc se mi líbila: diskotéka, hledání 
pokladu, soutěže
Když byla diskotéka. Když jsme šli na 
výlet Když byl polední klid. Když se 
hledal poklad.
Kapesníková bitva a buffet a výlety.
Polední klid, nakupování, diskotéka.
Polední klid a hry zbírání indýcii, 
diskotéka.
Byla tam příroda. Supr vedoucí.
Polední klid, diskotéka, snídaně.
Kopání do tenisového míčku, a pak vše. 
Obědy byli dobrý. Diskotéka.
Nejvíc se mi líbilo jak jsme opékali buřty 
a diskotéka.
Hraní fotbalu, vybiky, kapesníkovaná, 
házená, diskotéka, výlety.
Úkoly, odpolední klid, výlety, úklid 
pořádku, diskotéka, hledání pokladu, 
luštění, učení.
Soutěže, bodování, polední klid, hry a 
hledání pokladu a diskotéka. Ale nejvíc se 
mi líbilo učení a posílání dopisů a taky se 
mi líbily výlety.
Líbilo se mi všechno ale nejvíc diskotéka, 
hry, sporty, soutěže, hledání pokladu.
Měse všechno líbilo, ale nejvíc semi líbilo 
skožky, ataky diskétk, nakupování.
Nejvíc semi líbili souěže. Ještě semi líbilo 
diskoték.Honba za pokladem byla prýma. 
Bylo ještě prýma když jsme staveli 
minigolf.
Čarodejnice,soutěže, polední klid, hledání 
pokladu v bouřce, diskotéka a polévání 
vedoucích.
Že sme se rozdělili do družstev. A hráli 
jsme tam hry, soutěžili a bodovalo se.
Poklad při bouřce, soutěže, pálení 
čarodejnic, vylejvání vody na 
vedoucího, diskotéka, polední klid.

2. třída:

Nejvíc na škole v přírodě se mi líbilo 
soutěže a dyskotéka.
Líbilo se mi jak jsme dělali z klacků lodě.
Jak jsme si huali. Mě se libilo jak sem byl 

pryč.
Vyhráli jsme s pokojem za nejlepší 
uklydu.
Nejvíc se milíbili závody v lodích.
Líbila jse mi dyskotéka. Dvou poschodové 
postele.
Na škole v přírode se mi líbila dyskoteka.
Jak byli v pondělí čarodějnice.
Že jsme tam spali. A že měli jsme 
dyskotéku.
Nejvíc se mi líbilo soutěze.
Otpolední klid, pirátská zálava, dyskotéka.
Líbyli semi hry.
Diskotéka, vílet na veselý kopec a do 
muzeum strašidel.
Golf, pokoj, od polední volno, balónky.
Nejhesčeji se mi líbil pokoj a odpolední 
klyd. A taky nějaké hry a dyskotéka.
Když jsme šli na vílet, a diskotéka a 
odpolední klyd.
Soutěže postelí, diskotéka, vibika a 
vracečka a rajčata, veslý kopec, rajčata.
Učení, jídlo, souteže, diskoteka.
Líbilo se mi od polední klid a prohasky.
Diskotéka, hraní na piráty, poklad.
Soutěže jak sme polejvali instruktori a jak 
bil polední klid to jsme si hráli na pokoji a 
diskotéka. A na veselým kopci. A jak jsme 
stavěli golfovou dráhu.
Soutěže, diskotéka, učit se v lese.

CO SE TI NA ŠKOLE V PŘÍRODĚ 
NELÍBILO?

3. třída:

Nelíbil se mi odpolední klid, učení.
Mě se líbilo všechno!
Učení .... (tady podotýkám, že se toto 
slovo opakuje téměř u všech odpovědí).
Nelíbilo se mi: soutěže, večeře, obědy, 
učení-mučení.
Už vůbec se mi nelíbilo učení.
Nelíbilo viučovani a roztvička a teplo.

Líbilo se mi na škole v přírodě všechno (to 
je pro změnu druhá nejčastější odpověd)! 
Mě se líbilo všechno kromě veselého 
kopce a taky učení.

2. třída:

Nelíbil se mi déšť.
V šechno se mi líbylo.
Jak sme se hádali a taky sme se prali.
Stratil sem pero.
Nelíbilo se my jak jsme běhaly v dešti.
Nelíbilo se mi sprchování.
Nelíbyli se mi piráti.
Všechno se mi líbilo.
Že jsme byli s Veronykou v pokoji.
Že Andůla, Dominika, tereza, Tereza, 
Milača klepali na zeď.
Nelíbily se my Čarodejnice.
Všechno, jenom semi nelíbilo být na 
pokoji s Veronykou.
Nelíbilo se mi fodbal.
Odpoledí klid, učení pokoje
Piráti, učení, diskotéka, veselej kopec.
Jak jsme museli hledat v dešti a v bouřce 
poklat protože jsme byli zmoklí.
Jak jsme šli v bouřce hled poklad. A jak 
jsme stavěli lodě.
Oběd, uklízení, veselý kopec.
Roscvička soutěž sink a pucle
Rostvička.
Běhani, odpoeldni klid.
Nelíbilo se mi tam nelíbilo behat.
Učení, hry, honba za pokladem při bouřce.
Jak holki Aneta a Míša a trochu Ema naa 
pokoji večer kecali.
Hledat v dešti poklad, veselej kopec.

NA CO SE TĚŠÍŠ V DOBĚ LET-
NÍCH PRÁZDNIN?

3. třída:

Těším se na tábor, na chatu, na výlety.
Až pojedu k moři, až pojedu k babičkám, 
až pojedu na Machov, až pojedu na tábor.
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Na začátku dubna média připomněla 
Světový den autismu. Slovo autismus 
známe mnozí především díky Raymondovi 
z filmu Rain Man. Možná jsme podobného 
potkali, možná jsme zahlédli dítě, které nás 
něčím zvláštním zaujalo. Ale sotva kdo z 
nás přesně poznal, o co jde. Ve Středisku 
rané péče Sluníčko se setkávají s těmi 
nejmenšími a pracují s nimi do sedmi let 
jejich věku. Vědí velice dobře, jaké to je pro 
rodinu a jejich nejbližší, když se narodí dítě 
s tímto handicapem. 

Paní Jana porodila malého Jiříka ve 41. 
týdnu těhotenství. Měl větší hlavičku, přišel 
na svět císařským řezem. Ještě před oslavou 
prvních narozenin podstoupil vyšetření 
na neurologii, kde mu diagnostikovali 
hypotonický syndrom. Měl uvolněné svaly, 
nechodil, jen se plazil. Na roce a půl se 
postavil na nohy. Nekomunikoval, vydával 
jen náhodně zvuky, velice špatně snášel 
jakékoliv změny. Byl schopný se i doma 
ztratit, když se něco změnilo. “Začátky 
nebyly jednoduché, vše bylo těžké, nehrál 
si s hračkami, nepovídal, nesmál se. Jako 
bych byla sama v bytě, i když jsme tam žili 
dva. Bylo pro mě velice těžké přijmout i tu 
skutečnost, že se mi mé vlastní dítě nepodívá 
do očí. Takové to kouknutí na mámu, která 
rozumí, chápe a pomůže. Nebyla jsem si ani 
jistá, jestli slyší“ říká Jana. „ Ale je bylo a 
bude to mé dítě, miluji ho nade vše. Zvykli 
jsme si. Naučili jsme se spolu žít. Poznám, 
co potřebuje a co se mu líbí, co má rád. Vím, 
jak mu pomoci, když je rozrušený a nejistý.“ 

Po všech možných odborných 
vyšetřeních, mu diagnostikovali lékaři 
ve třech letech dětský autismus. Jana v té 
době již žila sama jen s Jiříkem. Oporu 
hledala u svých rodičů, ale ti zpočátku 
velmi těžce nesli nastalou situaci. Začala 
hledat pomoc jinde. Kontakt na „Sluníčko“ 
získala ve školce. Byla zařazena do rané 
péče. Poradkyně Sluníčka za nimi jezdily 

pravidelně, používaly ke hře speciální 
hračky, pracovaly s  kompenzačními a 
rehabilitačními pomůckami, zkoušely 
arteterapii. Jiřík spolupracoval. S maminkou 
nechtěl dělat nic. „ Měla jsem velkou radost, 
že se zapojuje do činností, a že mu péče 
prospívá. I mně jejich pomoc pomohla, 
měla jsem vedle sebe někoho, komu jsem se 

mohla vyplakat, svěřit se, měla jsem komu 
říct, co cítím a jak se trápím. “ 

A pomohly dál. S dalšími vyšetřeními, 
s výběrem vzdělávacího zařízení. Díky 
Sluníčku začal Jirka docházet i na 
hipoterapii a na skupinovou a individuální 
canisterapii. Nejdříve měl ze zvířat veliký 
strach, ale postupně si zvykl. Záda se mu 
zpevnila, zlepšila se mu i koordinace těla.“ 
S pejskem je to tak daleko, že si jej dokonce 
vodí sám na vodítku, je schopný dát mu 
pamlsek, předat si vodítko z ruky do ruky, 
dokonce jej i popostrkoval, aby šel a strčil 
mu i ruku do tlamy. Vidím, že je s ním rád, 
že si uvědomuje jeho přítomnost a i to co 
dělá. Mám z toho velikou radost.“ říká Jana.

Jirkovi bylo letos sedm let. Raná péče 
je ukončena. Jde dál. Bude navštěvovat ve 
škole speciální autistickou třídu. Prostředí 
zná, chodil tam již do mateřské školy. „ Celé 
dopoledne, co je Jirka pryč, prospím. Jirkovi 
stačí k odpočinku hodina dvě, je celou noc 
vzhůru a já jsem strašně unavená. Spím, 
abych až se vrátí domů, mohla fungovat, 
věnovat se mu a abych to všechno zvládla. 
Doufám, že se popereme i se školou.“ 

Že není jednoduché mít doma autistu, 
asi každý tuší. Ono jakékoliv vybočení 
ze standardu je vždy pro rodinu náročné. 
Všichni hledají pomoc, informace, podporu 
a všichni doufají, že se jejich dítě v 
budoucnu přiblíží běžnému způsobu života 
a maximální míře samostatnosti. Služby 
Střediska rané péče Sluníčko jsou jednou z 
dobře fungujících možností. 

Na kamarády a výlety. Na koupání a 
jezdění na kole.
Na koupání, skákání na trampolíně, 
ježdění na výlety.
Jedeme pod stan a koupat se.
Koupání, aqua park.
Na tabor Nesytu. Na aqua park, k babičce 
a dědovy.
O letních prázdninách se těším až pojedu 
na koňský tábor.
Těším se na: výlety do Střebechovic, za 
babičkami, do aqua.
K moři do Itálie, k babičce, na tábor a na 
soustředění a na koupání.
Na tábor dračí skála, fotbaloví kemp, 
fotbaloví tábor, na hory zajezdit si na 
kole, k babičce.
Na bazén, do lesa, na houby a taky na 
borůvky a třešně na maliny a další prostě 
všechno lesní ovoce anejvíc se těším na 
další tábor.
Těším se navšechno. V létě to prýma.
Můzeme jít do akvaparku, můžeme jet k 
moři, v létě to je prostě prýma.

Že pojedeme na chatu s matějem a s jeho 
rodinou a eště pojedeme do prahy do 
aqua parku. Eště pjedu na sostředění. A 
na tábor.
Těším se na fotbalový tábor aš pojedem 
do Francie, Anglie, Španělska, Itálie, 
Německa a tak budem jezdit po celý 
Evropě.
Na bazén a na hry se sourozenci a eště 
na aqua palas.
Na tábor nesilá, dovolená, soustředění.
Že pojedu k moři.
Na koupání, a na slunce a aqvapark.
Těším se že pojedeme do Itálie, na 
chalupu, k babičce, do bazénů.

2. třída:

Hodně dětí psalo, že se těší k moři, ale 
také k babičce a dědečkovi a tady jsou 
další odpovědi:

Těším se na koupání v bazénu.
Jak budu do prahy. Těšímse jak budu 
doma s tatou a mamou a Honzou.

V době letních prázdnin se těšim na 
dědu.
Těším se na lipno, tábor a do Řecka.
Že je du za tetou Lidou. A že se u tety L. 
se budem koupat.
Těším se na klid. :-D
Tábor s judem a dovolená.
Až budu vstávat dlouho.
Těším se na dovolenou a doma do 
bazénu a taky k babičce.
Na to až budu uklízet v pokojčku a na 
výlety a na odpočívání.
Na tábor, na hory, k babičce.
Na orlické hory a k babince.
Moje narozeniny, tábor, k babičce.
Až přijede Pavel, na hřiště, a až pojedeme 
na dovolenou.
K moří y do anglie.
Dovolená, itálie, tábor, snšku, Conie a 
kyru, do zoo, hory.
Až pojedeme k moři a možná  
z babičkou na moravu a na chalupu  
z babičou a dědou a sestřenicí  
a brácou.

HRADECkÁ CHARITA POMÁHÁ UŽ 20 LET
Autor: Petra Zíková
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ČERNILOVSkÝ DVŮR
Autor: Jana Žárská

V sobotu 2. 6. naštěstí zcela nevyšla 
pánům meteorologům plánovaná 
předpověď počasí, a tak jsme si užili krásné 
slunné odpoledne a příjemný večer v 
Kulturním a spolkovém domě v Černilově 
a především na jeho dvoře a zahradě. 
Konal se zde druhý ročník festivalu pro 
všechny generace - Černilovský dvůr. 
Pořádalo jej občanské sdružení Ulita 
Černilov a Obec Černilov, ve spolupráci s 
Mikroregionem Černilovsko a občanským 
sdružením YMCA DAP.

Na úvod a rozehřátí publika vystoupil 
Taneční a rytmický kroužek občanského 
sdružení Ulita Černilov s úžasným 
provedením písničky „Pod dubem, za 
dubem, tam si na tě počíháme“ a poté s 
pohybovou variací na irské téma. Jana 
Horáková a Zuzana Jirásková ml., vedoucí 
kroužku, odvedly během tohoto školního 
roku s dětmi ve věku 3 – 6 let velký kus 
pedagogické a choreografické práce a 
jejich vystoupení sklidilo bouřlivý potlesk. 
Po malých dětech pokračovaly v tanci 
trochu větší Černilovské blešky, kroužek 
Ireny Kuldové, Jany Horákové a Toničky 
Hálkové. Copaté Blešky zatančily své 
kočičí vystoupení s nádhernou ladností.  

Hned po vystoupení Blešek se všechny 
děti, ale i další dospělí zájemci, přesunuli 
na trávu před Kulturní a spolkový dům, 
kde už byly připraveny kulisy loutkového 
divadla z Úpice. Od 14 hodin tu Pejsek s 
kočičkou společně hospodařili. Mezitím 
páni zvukaři nazvučili na dvoře kytaru a 
mikrofon pro Jiřího Dědečka, který zde od 
15 hod. vystoupil se svým písničkovým 
recitálem. Jiří Dědeček dokázal 
černilovské publikum zaujmout svým 
vtipným a svižným repertoárem, a tak se 
publikum dobře bavilo. Jiří Dědeček je 
písničkář, básník, překladatel a spisovatel a 
v roce 2006 se měl dokonce stát ministrem 
kultury za Stranu zelených. Nakonec ale 
Strana zelených získala ve vládě jiné 
křeslo – křeslo ministra školství - a to už 
panu Dědečkovi, možná vzhledem k jeho 
oblibě využívat ve svých rýmech ne vždy 
jen spisovná a slušná slova  nabídnuto 
již nebylo. 

To, že děti rády zpívají, dokázal 
nabitý velký sál v 1. patře Kulturního 
a spolkového domu, kde bylo pro ně 
připraveno zpívání s Vojtou a Bárou 
Šůstkovými. Zpívání si nenechalo ujít ani 
velké množství maminek a tatínků. Za 
doprovodu kytary, houslí a zpěvu si děti 
připomněly různé veselé dětské písničky. 

Mezitím na dvůr KSD dorazila 
brněnská taneční skupina Démáirt z 

o b č a n s k é h o 
s d r u ž e n í 
YMCA Brno, 
která se věnuje 
irským tancům. 
Předvedli nám 
skvělé taneční 
vystoupení a kdo 
si chtěl vyzkoušet, 
jaké jsou irské 
tance dřina, mohl 
se zapojit do 
jejich otevřené 
výuky. Taneční 
v y s t o u p e n í 
Démáirtu bylo krásné, svižné, radostné 
a velmi elegantní. A co znamená název 
Démáirt? Irsky „úterý“, protože se 
pravidelné tréninky Démáirtu konají 
právě v úterý. Tak až pojedete do Irska, už 
budete o jedno slovo moudřejší.

Sotva skončilo dvorní tančení, hned 
začalo o patro výš další úpické loutkové 
divadelní představení pro děti. Tentokrát 

se Kašpárek v krásných opravdických 
kulisách vydal za králem větrů. V sále 
bylo opět plno a díky nízkému věkovému 
průměru publika i velmi živo. 

Na dvoře pokračovala série vystoupení 
kapel a jako první zahráli skvělí Seiftíú. 
V Černilově již pro nás nejsou tito mladí 
muzikanti žádnou novinkou, o to vřeleji 
bylo jejich energií nabité vystoupení 
přijato. Jedním z největších taháků festivalu 
byla skupina Kantoři, která vystoupila 
následovně. Kantoři se ve svém repertoáru 
věnují upraveným lidovým písním, často 
právě v irském stylu, proto krásně ladili 
s letošním tématem našeho festivalu. Po 
Kantorech zahráli třebechovičtí Yanoir 
(čtěte „janoár“), což bylo opět velmi živé 
a publikem nadšeně oceněné vystoupení. 
A hudební večer zakončila nová formace 
Sólairstein Radima Žárského, Ondřeje 
Strádala a bratrů Boreckých z Jaroměře. 

Jelikož už byla tma, tak se mnozí 
posluchači neudrželi na židlích a stali se z 
nich doprovodní tanečníci . 

Jestli vám přijde, že se toho na 
Černilovském dvoře za jedno odpoledne 
docela hodně událo, vězte, že jsem zatím 
ještě nezmínila doprovodný festivalový 
program. Návštěvníci festivalu mohli 
po celé odpoledne navštívit v přízemí 
Kulturního a spolkového domu příjemnou 
irskou kavárnu Aleny Rydlové, kde se 
podávala pravá irská káva. Součástí 
kavárny byla nádherná výstava fotografií 
z Irska, jejichž autorem je Vladislav 
Král. Autor dva roky v Irsku pracoval 
a tak jeho výstava zachycuje rozmanité 
pohledy na přírodu i život v této zemi. 
Výstavu je možné ještě během léta v 
KSD navštívit. Posezení v irské kavárně 
bylo zpříjemněno reprodukovanou irskou 
hudbou a videoprojekcí dalších fotek 
Vladislava Krále.

Další výstava byly připravena na 
druhém konci domu, a sice přímo pod 
střechou. Zde byly vystaveny ukázky 
prací výtvarných kroužků a kurzů, které 
se konají v Kulturním a spolkovém 
domě během školního roku. Návštěvníci 
obdivovali dětské práce Keramických 
a výtvarných kroužků Lucie Peškové a 

Kateřiny Blatníkové a úžasné linoryty, 
grafiky a další výtvarná díla účastnic kurzu 
výtvarných technik Radky Šůstkové. 

Během odpoledne se konalo i několik 
výtvarných dílen – v dětské herně 
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NOVINky Z BUkOVINy
Autor a foto: Jana Svobodová

Znovuotevření   
sokolovny

Určitě všichni víte, kde je v 
Bukovině sokolovna. Delší dobu se o ni 
nikdo nestaral. Sokolovna má dlouhou 
historii, a tak proč ji nezachovat pro 
další generace? Sport nás baví a pro 
zdraví je důležitý.

Pár dobrovolníků z Bukoviny se 
dohodlo, že se ji pokusí znovu zprovoznit. 
Už od loňského roku se vše domlouvalo 
a postupně se začalo s opravami. Nejprve 
se vše muselo vystěhovat. Většina věcí 
byla nepoužitelná, tak se musely odvést 
do sběrného dvora. Tímto krokem se 
sokolovna vyčistila a byla připravena 
na opravy. V březnu tohoto roku se 
rekonstruovala podlaha, zprovoznily 
záchody, opravila střecha a nechalo se 
vymalovat. To vše doprovázelo několik 
brigád, neustálé uklízení včetně oken, 
práce a čas nás všech, kteří se na tom 
podílíme. Ráda bych jim touto cestou 
poděkovala. 

malovaly děti na keramické tvary s Lucií 
Zamastilovou, v 1.patře se vyráběly 
šperky z tylu a filcu s Terkou Šůstkovou, 
co vše se dá složit s papírových sáčků od 
čajů bylo možné vyzkoušet s paní Zuzanou 
Jiráskovou, veškeré ytongové tvárnice 
byly do posledního kousku rozsochány 
na různé tříprostorové objekty a kdo 
chtěl, mohl se nechat pěkně pomalovat 
barvami na obličej či změnit barvu vlasů 
na zelenou. Značný nápor malých hopsalů 
vydržel i skákací hrad, který obětavě 
zapůjčil Klub maminek Dvoreček. 

Děkujeme občerstvovacím 
stanovištím, o která se postarali paní Jolana 
Holešová a pan Jureček z Bukoviny.

A obrovské poděkování patří skvělým 

pánům moderátorům Martinu Moravcovi 
a Romanu Čechurovi, kteří ve stylovém 
kroji (v pravém kiltu!) vtipně a pohotově 
prováděli návštěvníky festivalu celým 
odpolednem a večerem. Děkujeme 
všem dobrovolníkům, kteří pomohli s 

organizací, přípravou, úklidem (Dáše 
Lovasové, Věrce Králové, manželům 
Hudcovým, manželům Horákovým a 
Šůstkovým, Marušce Kudrnáčové, Mírovi 
Krskovi, Katce Ježkové a mnoha dalším), 
maminkám, které připravily spoustu 
dobrot na občerstvení, pánům zvukařům 
(Radimovi a Davidovi), všem vedoucím 
dílen, účinkujícím a také samozřejmě 
šikovným a silným mužům z Obecního 
úřadu v Černilově, kteří bravurně postavili 
(a sbourali) velké stany, abychom byli 
dobře připraveni na rozmary počasí. 

Festival je za námi, těšíme se na další 
ročník a rádi uvítáme vaše podněty, na 
jaké téma by měl být zaměřen či nápady, 
jaké účinkující na něj pozvat.

Se sokolovnou máme 
do budoucna spoustu 
plánů. Pro děti by tu 
mohly být míčové hry a 
badminton, pro dospělé 
nohejbal, fotbal, stolní 
tenis a pro ženy cvičení 
a další kulturní akce. 
Především nás ještě 
čeká spousta práce, další 
opravy a vylepšení této 
budovy. Snad se nám to povede a vše 
bude uskutečněno.

Oficiální  znovuotevření sokolovny 
bylo naplánované na 30. 4. 2012 což je 
den  Čarodějnic, a tak vše probíhalo v 
tomto duchu. Odpoledne byl slavnostní 
průvod všech čarodějů a čarodějnic 
od místního nekuřáckého klubu 
NEKLUBU k sokolovně. Zde proběhly 
soutěže pro děti např. házení koštětem 
do obruče, skákání v pytli, poznávání 
ovoce a zeleniny dle chuti a nechybělo 
ani míchání čarovného lektvaru. 

Pak se zapálil oheň a chvíli se kolem 
postávalo. Kdo měl chuť, tak si opekl 
buřtík na klacku nebo si pochutnal na 
grilované kýtě. K tomu všemu se točilo 
skvělé pivko a všichni se dobře bavili. 
Kdo přišel, tak si mohl prohlédnout i 
vnitřní část renovované Sokolovny, na 
které se pracovalo delší čas. 

Večer pak k tanci a poslechu zahrála 
místní kapela Vořežprut – samozřejmě v 
naší sokolovně. 

Tato akce byla velice zdařilá a všem 
mockrát děkuji :o)

 
DĚTSKÉ OBLEČENÍ!!!

NAJDETE NA WWW.AUKRO.CZ (uživatel: ubodlinky) 

PŘIJEĎTE SE PODÍVAT A VYBRAT SI OSOBNĚ!!! 
99,9 % SPOKOJENÝCH KOMENTÁŘŮ  

NA AUKRU HOVOŘÍ ZA VŠE!!!!

BUDU SE TĚŠIT I NA VÁS!!!

KATEŘINA JEŽKOVÁ
ČERNILOV 638  |  TEL. 777 14 14 73 
JEZKOVA.KATERINA@SEZNAM.CZ
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Rybářské závody v Lejšovce

V sobotu 28. dubna se za teplého 
letního počasí konaly 13. rybářské 
závody. Startovné činilo 300 Kč. Na 60 
připravených míst usedlo podle losu 
34 závodníků. Sportovní klání mělo 
tři kola. Celkem bylo uloveno 267 
kusů ryb. Nejčastěji lovenou rybou byl 
cejn a kapr. Na háčku skončilo též šest 
úhořů, tři karasi a jedna štika. Největší 
vytaženou rybou se stal kapr v délce 
66 cm. Závody vyhrál pan Trnka s 675 
centimetry. Následovali pan Štěrba 606 
cm, pan Brodský 598 cm a pan Staněk 
s 508 cm. Na ceny bylo vynaloženo 
10.000 Kč. Závody finančně podpořil 
místní obecní úřad částkou 2.000 Kč.  
Občerstvení zajišťoval pan David 
Kovalčík – provozovatel obchodu s 
potravinami v Lejšovce. Další závody 
na této vodě se budou konat 28. září 
2012.  Jiří Zákravský

V jednu deštivou dubnovou neděli, 
připomínající spíše dušičkový čas, se 
v černilovské sokolovně uskutečnil 
karneval, pro letošní rok nazvaný 
“Pruhovaný.”

Někomu se možná po loňské 
téměř po strop “našlapané” sokolovně 
nechtělo, někoho třeba odradilo počasí, 
ale ti, kteří přišli, ještě lépe přijeli, se 
určitě nenudili, ba naopak, odvažuji si 
napsat, že se přítomné masky i jejich 
doprovod, velmi dobře bavili a užívali si 
karnevalové veselí. Především se to týká 
těch nejmenších, pro které jsme maškarní 
bál připravovali.

Pruhovaný rej masek vypukl od 
15 hodin, ale první návštěvníci se do 
místní sokolny odhodlali krátce po 14., 
kdy si své vystoupení ještě nanečisto 
připravovaly “Černilovské blešky” z 
kroužku mažoretek.  

Všechny příchozí masky dostaly u 
vchodu krásnou pruhovaně-barevnou 
vstupenku. Právě tyto, barevně odlišené 
vstupenky, rozdělily děti do čtyř 
skupin, které mezi sebou soutěžily v 
pruhovaných disciplínách s pruhovanými 
vedoucími pruhovaných skupin :) 
Jednotlivé soutěže prolínaly veselé 
dětské písničky, hity starší i ty úplně 
novodobé, které vybíral a pouštěl DJ 
Slávek Horák. Celým odpolednem nás 
všechny provázeli pruhovaní moderátoři, 
kteří nejen oznamovali co se právě 
odehrává nebo odehrávat bude, ale také 
tančili, zpívali, vyhodnocovali soutěže a 
v neposlední řadě rozdávali všem dětem 
sladké odměny, které věnoval pan 

Jureček z Bukoviny a za to mu patří 
naše velké poděkování!!! Velký úspěch, 
a to nejen u dětí, sklidilo bezvadné 

PRUHOVANÝ kARNEVAL V ČERNILOVĚ
Autor a foto: Kateřina Ježková

vystoupení kouzelníka s magickým 
názvem Magic Tommy.

Když už jsem byla u toho děkování, 
neměla bych zapomenout že vřelé 
poděkování si zaslouží všechny maminky 
z klubu Dvoreček, které pro nás všechny 
celý karneval připravovaly, vymýšlely, 
zdobily a chystaly. A jelikož děkovat se 
má a musí, tak ještě jedno poděkování 
patří i těm, kdo přispěli nějakou tou 
dobrůtkou do BARU U ČERTA A KÁČI.

Zkrátka další veselení masek je za 
námi a před námi jsou ty nejkrásnější 
letní měsíce, dva měsíce prázdnin, čas 
dovolených. Přeji všem dětem, ať jsou 
alespoň stejně tak veselé, jako bylo 
karnevalové odpoledne, a všem nám 
dospělákům, ať načerpáme spousty elánu, 
síly a energie z krásných prázdninových 
a dovolenkových dnů.

Velikonoční zábava ve Výravě

První velikonoční zábava ve Výravě se konala v sobotu 7.4.2012 v nově 
zrekonstruovaném společenském centru Obecního domu. Sál byl krásně vyzdoben 
jarní dekorací a k poslechu a tanci hrála hudební skupina 

KOKA  MUSIC – Šárka Vavřinková, klávesy a zpěv a Petr Konečný. Účast 
nebyla veliká, ale kdo se přišel pobavit určitě nelitoval. V příjemné atmosféře se 
odehrával celý večer a zábavu neukončilo ani půlnoční losování velikonoční nadílky. 
Poděkování patří hudební skupině, která nás krásnými písněmi provázela celý večer.

Autor a foto: Jiří Hájek a Ing. František Schwarzer
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Dne 9. 6. 2012 se opět konal 
ve Výravě tentokrát již. 11. ročník 
výravského Terra Cupu.

Pro ty co výravský Terra Cup neznají, 
tak se jedná o závody zahradní techniky 
ve dvou kategoriích a to kategorie 
továrních značek Terra a Vari a kategorie 
Domamont - stroje domácí výroby.

Na start se v letošním roce postavilo 
více jak dvě desítky závodníků, kteří 

měřili síly svých strojů 
a svoje schopnosti na 
okruhu dlouhém cca 
850 m.

Na trati na ně čekaly 
všemožné nástrahy a 
překvapení v podobě 
slalomu mezi kužely, 
vodního brodu, oranicí 
a nechyběl ani kruhový objezd.

Průměrný čas zdolání trati se 
pohyboval okolo 3 minut a bylo se 
opravdu na co dívat! Nechybělo 
ani uváznutí některých strojů v již 
zmiňovaném vodním brodu či převrácení 
Terry řídítky vzhůru a zacpaní výfuku 
blátem. I tak ale téměř všechny závodníci 
dorazili do cíle.

Na trati byli k vidění mimo místních 
závodníků i závodníci z širokého okolí 
např. z Kochánek, Žamberka, Jičína.

V kategorii Terra a Vari zdolal trať 
v nejkratším čase Jaroslav Hejcman z 
Výravy. V Domamontech si vítězství 

odvezl Martin Vaňousek z Kochánek.
Na závěr probíhalo losování mezi 

všemi závodníky o hodnotné ceny, a 
tak si každý závodník z letošního Terra 
Cupu něco odvezl.

O bohaté občerstvení se po celou 
dobu konání staral personál Hospody u 
Hrubých z Výravy.

Na závěr patří obrovské poděkování 
všem sponzorům kteří tuto akci 
jakýmkoliv způsobem podpořili! 

Již teď se těší pořadatelé na Vaši 
účast již. ve 12. ročníku Výravského 
Terra cupu který se bude opět konat v 
příštím roce v červnu.

VÝRAVSkÝ TERRA CUP 2012
Autor a foto: Pavel Vejman

Dne 16. 6. 2012 odpoledne za 
velmi horkého počasí oslavil Sbor 
dobrovolných hasičů ve Výravě v areálu 
hospody U Hrubých kulaté výročí od 
založení svého sboru.

Uběhlo již 130 let od doby, kdy 
byly sepsány stanovy Dobrovolného 
hasičského sboru ve Výravě. Stalo 
se to přesně 1. května roku 1882 pod 
heslem „Rychle, vždycky, všichni 
svorně, vzniklý požár hasme usilovně“ 
a podepsány byly Josefem Hojným 
toho času předseda, Janem Bekem toho 
času jednatel a Janem Zilvarem toho 
času velitel. V úvodu těchto stanov 
se píše: „Účelem sboru dobrovolných 
hasičů jest uspořádané spoluúčinkování 
při vzniklém požáru, jakož i náležité 
rozdělení práce při hašení od členů 
sboru k tomu způsobile vycvičených, 
aby zachráněn byl život a majetek 
obyvatelů.“ I když od té doby uplynula 
pěkná řádka let a činnost hasičů není 
zaměřena pouze na hašení požárů, přesto 
tato slova i dnes vyjadřují plně snahu a 
odhodlání pomáhat při záchraně životů 
a majetku.

Oslavy se zúčastnil zástupce 
okresního sdružení Jiří Košťál, starosta 
okrsku Černilovsko Václav Kutík, 

starosta obce Výrava ing. František 
Schwarzer a dále sbory dobrovolných 
hasičů z Černilova, Libřic, Librantic, 
Opočna, Jasenné, Malšovy Lhoty, 
Čeperky a Sovětic.

Po slavnostních projevech předal 
Jiří Košťál zasloužilým členům sboru 
hasičská ocenění. Na závěr oficiální 
části oslav byl odhalen základní kámen 
nové hasičské zbrojnice, který věnoval 
Václav Konečný a na který symbolicky 
poklepal starosta obce Výrava a starosta 
SDH Výrava. 

Poté na přilehlé louce probíhaly 
ukázky z hasičské činnosti. Dvě 
vystoupení předvedly „Sovětické 
Sovičky“ a libřické děti. Hasiči z 
Černilova vystoupili s 
ukázkou vyprošťování 
osoby z havarovaného 
vozidla a hasiči 
z Malšovy Lhoty 
předvedli jak probíhá 
hašení hořícího vozidla. 
Hasiči z Opočna se 
pochlubili svoji nedávno 
zprovozněnou parní 
stříkačkou a publiku 
předvedli jak takto starý 
stroj dokáže stříkat. 

VÝRAVšTÍ HASIČI OSLAVILI 130 LET
Autor: V. Šípek

Na louce byla vystavena další 
historická i nejnovější hasičská 
technika. Mezi nimi byla i výravskými 
hasiči nově zrekonstruovaná historická 
dvoukolová motorová stříkačka DS16. 
Zásluhu na rekonstrukci má především 
Vladimír Hynek, Jaroslav Hejcman, 
Jaroslav Rybín a Josef Blažek a nesmím 
zapomenout na finanční pomoc obce 
Výrava.

Ve stanu byla připravena výstava 
týkající se historie hasičů ve Výravě. K 
nahlédnutí byly pamětní knihy, kroniky 
a další historické materiály, různé 
fotografie, diplomy a poháry ze soutěží. 
Na závěr oslav k poslechu zahrála 
dechová hudba Valanka.
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Pivní slavnosti ve Skalici

Uplynul už rok od prvních Pivních 
slavností a hasiči ze Skalice,podporováni 
obecním úřadem,opět vyrazili na přilehlé 
hřiště připravit akci: Pivní slavnosti.
Dostala letos datum 26.5.2012 a měla 
(po loňském úspěchu) opět oslovit jak 
občany mladší tak i ty dříve narozené. 
Pěkně pospolu posedět, poklábosit, 
popít a pojíst. Zkrátka všechny příznivce 
dobré nálady.

Na “jediné skutečné slavnosti piva 
v regionu“ se rozhodly prezentovat svá 
piva 4 hospody z okolí a to: 

Hospoda U Karásků-Skalice a 
Staropramen 10°, Hostinec Bumbálka-
Rusek a Votrok 11°, 

Nekuřácký klub-Bukovina a Pardál 
10°a Hospoda z Újezda s pivem Svijany 
11°. Všechny soutěžní stánky soupeřili 
v soutěži o: “nej.pivo regionu“, ale 
předvedly i spoustu pivních lahůdek a 
nabízely grilované speciality.  

Oslovili jsme obecní úřad, který 
nám vyšel vstříc. Zamluvil stan z 
Mikroregionu Černilovsko, zakoupil 
ceny a vše potřebné. Obecní zaměstnanci 
nádherně zvelebili skalické hřiště a za 
to moc děkujeme. Další poděkování 
patří též některým hasičům z Výravy, 

Černilova a starostovi obce Skalice 
M.Karpíškovi. SDH Skalice vymyslela 
systém, připravila soutěže a vše k tomu 
potřebné. Zajistila veškerou hudbu, 
organizaci i úklid před i po akci.

Akce začala v 10 hodin ráno 
poslední přípravou stanovišť, kde 
celé odpoledne probíhali soutěže. Od 
13h nám k soutěžím: pití piva na čas, 
hod sudem a poznej pivo, vyhrával 
harmonikář Vladimír Berný z HK 
a DJ Karlos z Ruseka. Návštěvníci 
měli možnost hlasovat o nejchutnější 
pivo. Při slavnostním vyhlášení vítězů 
starostou obce M. Karpíškem se předaly 
ceny: Hospodě U Karásků-Skalice za 

10° Staropramen a Nekuřáckému klubu-
Bukovina za Pardál 10° pro nejchutnější 
pivo v hlasování návštěvníků. 

Soutěž pití piva na čas obhájil: 
Jaroslav Pokorný z HK časem 4,0s 
před Stanislavem Krásou od „Karásků“ 
s časem 4,8s. Nejrychlejší ženou v 
kategorii 0,3l byla: Veronika Hrobařová 
ze Skalice s časem 5,4s před Táňou 
Buřičovou a Janou Karáskovou ze 
Skalice se shodným časem 5,6s. 
Největším silákem se ukázal: Jirka 

Drtílek z HK, jenž vrhnul 
43kg vážící sud do dálky 
2,72m následován Tomášem 
Loudou z HK, který hodil jen 
2,60m. Nejsilnější ženou se 
stala v kategorii 30kg: Vlaďka 
Samková ze Skalice výkonem 
2,84m před Veronikou Černou 
z Třebechovic s výkonem 
2,78m. Největším znalcem 
piva je Jan Hrobař ze Skalice, 
který poznal všechny vzorky. 
V dámské kategorii byla 

suverénní  Ivana Ambrožová ze Skalice, 
taktéž se všemi rozpoznanými vzorky. A 
soutěž v pití na čas hospodských vyhrál 
Mirek (zmrzlina) Veselý ze stánku 
Hospoda Újezd časem 4,3s.

V podvečer začal vyluzovat tóny 
za své kytary folkový kytarista Pepíno 
Csoka z Pardubic doplňovaný skvělými 
houslemi Karla S. Od 21h ve své 
vydařené premiéře vystoupila rocková 
skupina Wořežprut z nedaleké Bukoviny 
podporovaná hostujícím bubeníkem 
Blue Effektu M. Orlivem, ale hlavně 
stovkami bavících se lidí. 

Akce opět dopadla na jedničku 
a tentokrát i s hvězdičkou. Nikdo se 

...VE SkALICI

nezranil, všichni se dobře bavili, a o 
to šlo především. Vypilo se zhruba 
21,5sudů piva při průměru 13,43piva/
osobu a zkonzumovalo 85kg vepřového 
masa, 35 klobás, 80 porcí párku v 
rohlíku, 50 porcí tataráku a nespočet 
hermelínů, zmrzliny a kuřecích steaků. 
Jestli nám vůbec zbyly nějaké síly, 
pokusíme se opět za rok akci v květnu 
zopakovat.

Závěrem bychom chtěli poděkovat 
partnerům akce: firmě Gastro Koření 
s.r.o - Skalice za ceny a podílení se na 
výrobě speciálního  skalického piva 
Skalan,  firmě malířstvi K.Vandas-
Skalice za jeho spolufinancování. A 
firmě Autodoprava R.Drtílek-HK za 
zapůjčení vozidla. Dále pak M.Samkovi 
za nezištné a bezchybné moderování 
celé akce. M.Svatoňovi a P. Třískovi za 
precizní rozvod elektřiny. T. Konířovi,V.
Hrobařové za kus odvedené práce. Dále 
pak děkujeme za pochopení lidem 
bydlícím v okolí, neměli to s námi vůbec 
jednoduché. Nezapomeňte další naše 
akce: Dětský den-Skalice 30.6, Skalické 
Peklo-Skalice 14.7, Crazy cup (nohec)-
Skalice 8.9.   

Hasiči Skalice

Maškarní a čarodějnice ve 
Skaličce

Dne 14. dubna jsme my dobrovolní 
hasiči ve Skaličce ve spolupráci s obcí 
Skalice už po šesté připravili pro naše 
nejmenší dětský maškarní karneval. Už 
před 15. hodinou do hasičské zbrojnice 
přicházely děti v kostýmech. Postupně 
se objevovaly pohádkové i nepohádkové 
bytosti, jako berušky, kouzelníci, dráčci, 
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princezny, různá zvířátka  a 
„předčasně „ se objevilo i 
několik čarodějnic. Do kostýmů 
přišli oblečení i někteří rodiče i 
organizátoři akce.

Děti absolvovaly několik 
soutěží, jedna z nejoblíbenějších 
soutěží je pojídání koblih 
navlečených na provázku. Do 
soutěží se zapojovali i dospělí, 
a tím ukázali, že jsou hraví a 
dovedou se bavit. 

Večer pokračoval maškarním  
karnevalem pro dospělé. 
Někteří zapojili svou bujnou 
fantazii, objevily se různé 
kreativní variace například 
klaun, kuchařka, beruška, 
hydrant, jeptiška a jiné. Oba 
karnevaly se vydařily, dokonce 
po půlnoci jsme si zopakovali 
část našeho vystoupení z MDŽ. 
K soutěžím a tancům nám hráli 
pánové Ferbasovi ze Skalice.

Na 30. dubna ženy Kaličky 
vymyslely pro děti lampionový 
průvod. Kolem 18. hodiny byl sraz u 
hasičské zbrojnice. Spolu s malými se 
tu srocovaly místní čarodějnice a ty 
se spolu s dětmi odebraly v průvodu 
nahoru na kopec. Tam se později 
zapálila hranice, kde byla upálena ta 
hlavní čarodějnice, vyrobená z hadrů a 
ze slámy.U tohoto velkého ohně byla 
připravena dvě ohniště, kde se opékaly 
buřtíky. Hasiči také hasili žízeň, 
nezletilcům kofolou a dospělým osobám 
pivem. Večer se některé čarodějnice 
prolétly na návštěvu do Ruseka, sice k 
tomu použily hasičskou cisternu, a tam 
se rozproudila ta pravá zábava. 

Poděkování patří všem,  kteří se na 
těchto akcích podíleli, zejména paní 
Boženě Paclíkové a panu Wildovi za 
zapůjčení  velice působivých  kostýmů.

Zdeňka Klimešová 

Výlet dětí do historie

19. května se uskutečnil výlet dětí do 
historické vesnice Botanicus v Ostré u 
Lysé nad Labem. Tato vesnička vznikla 
v roce 1999 na bývalé obecní skládce. 
Stavební materiál byl získán recyklací 
stavebnin při demolici pivovarů v Lysé 
nad Labem a Nymburce.

Když jsme prošli přes pokladny, 
rázem jsme se ocitli v historii. 
Křivolaké dlážděné uličky ohraničují 
stavby z kamene a dřeva. Kam jsme se 
podívali, byly nějaké dílničky s řemesly. 
Například tkaní, drátenictví, kovárna, 
kamenictví, výroba papíru, košíkářství. 
Děti si mohly vyrobit mýdlo, svíčku, 
provaz, keramickou misku nebo ozdobit 
perníček  Lze si také vyzkoušet rýžování 
zlata. V lékárně jsou bylinky naložené v 
alkoholu a oleji.

Ve vesnici jsou krásné zahrady plné 
bylinek, zeleniny a ovoce. Ve výběhu se 
pase několik hospodářských zvířat.

Další zastávkou byl zámek 
Loučeň. Ten byl postaven v 
letech 1704-1713 za Arnošta z 
Valdštejna, Později ho vlastnili 
Fürstenberkové, po nich Thurn-
Taxisové.                                                                          

Na louce za zámkem 
se hrál poprvé v Čechách 
fotbal. Za přispění anglického 
služebnictva bylo z tehdejších 
zaměstnanců v roce 1882 
sestaveno mužstvo, které o 
Velikonocích roku 1885 sehrálo 
první veřejné utkání s Regattou 
na Císařské louce v Praze.

Na zámek  nás z časových 
důvodů nevzali, ale v přilehlém 
parku se nachází třináct druhů 
labyrintů a bludišť a nakonec 
i Minotaurova jeskyně. Děti 
si tyto atrakce vyzkoušely a 
dosyta se tam vyřádily.

Část výpravy odjela do pět 
kilometrů vzdálených Jabkenic. 

V místní myslivně v letech 1876-1884 
žil, už hluchý Bedřich Smetana u 
své dcery z prvního manželství Žofie 
Schwarzové. Její muž Josef Schwarz 
byl nadlesním na loučeňském panství. 
Průvodkyně nám ukázala v patře salonek 
s původním klavírem Ullrichem, na 
kterém Smetana skládal a pokoj, kde 
hudebník bydlel.

V přízemí jsou rozmístěny bysty 
Bedřicha Smetany a klavír značky 
Petrof, kde jsme vyslechli část skladby 
Ó, Mariáno v podání Evy Ornstové a 
Dům holubí se snažila zahrát Nikola 
Uranová.

Dozvěděli jsme se také, že MUDr. 
Schwarz, který je na záchrance v Praze, 
je potomkem Bedřicha Smetany.

V zahradě rostou dva velké smrky, 
ty tam zasadily Smetanovy dcery z 
druhého manželství Zdeňka a Božena.

Potom jsme se vrátili pro zbytek 
výletníků do Loučeně a v pořádku jsme 
dojeli domů. Některým se výlet tak 
líbil, že si ho chtějí zopakovat s celou 
rodinou.

Zdeňka Klimešová

ČIŠTĚNÍ KOMÍNů
Kominictví Dvořák a syn

Provádíme čištění komínů
a vystavování kontrolních 
protokolů.

Cena:  300,- Kč za 1 komín

Tel.: 602 412 350
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V sobotu 19. 5. se konal 8. ročník 
tradičního nohejbalového turnaje. Sjelo 
se 17 družstev ze čtyř okresů a jak hráči 
tak i organizátoři prožili krásný den. 
Turnaj mohli poprvé v jeho historii 
sledovat online i diváci na internetu. 
Po velkých bojích zvítězilo družstvo 
Černčic. Všechna družstva si díky 
sponzorům odvezla hodnotné ceny. 

Sobota 2. 6. patřila v Libranticích 
18. ročníku volejbalového turnaje „O 
putovní pohár starostky obce“. Přes 
malou účast – pouze pět smíšených 
družstev, se turnaj vydařil a vítězem se 
stal KAREL. Dík patří řediteli turnajů 
M. Sčebelovi, všem organizátorům, 
obsluze i sponzorům. Fotografie ze 
všech akcí najdete na www.librantice.cz.

Librantičtí hasiči oslavili 
130 let od svého založení

5. května 2012 byla konána  v 
Libranticích okrsková soutěž, která tvořila 
první část celodenních oslav místních 
hasičů. Samotnou soutěž tvořily nejprve 
štafety a potom následoval požární útok. 
Otevřené soutěže se zúčastnilo 9 týmů.

Věřím že i pro Vás bude zajímavé 
zopakovat které sbory u nás soutěžily:

Libníkovice, dvě družstva z Divce, 
Lejšovky, Libřic, dvakrát také Výrava, 
Jeníkovice ženy i muži. Naši soutěž také 
významně podpořila družstva dětí, dvě z 
Libřic, dále z Plácek a Malšovy Lhoty. 
Počasí se mimořádně vydařilo, proto 
soutěž probíhala víceméně bez problémů.

 
Výsledky:        Výsledky děti:
1. Lejšovka                 1. Libřice A
2. Jeníkovice-muži     2. Malšova Lhota
3. Výrava 2                 3. Třebeš A
4. Výrava 1                 4. Třebeš B
5. Divec 1                   5. Libřice B
6. Libřice
7. Libníkovice
8. Jeníkovice-ženy
9. Divec 2
10.Librantice

 
Oficiální část oslav tvořila slavnostní 

schůze, při které byli oceněni zasloužilí 
členové sboru. Za 40 let u sboru 
byli oceněni Josef Lukášek, Luboš 
Kmoníček, Václav Ferbas a Dobroslav 
Bortlík. Neuvěřitelných 50 let členství 
oslavil Jan Bortlík, který také pokřtil 

...V LIBRANTICÍCH

nové librantické hasičské auto AVIA 21 
Furgon. 

Před schůzí samotnou většina 
zúčastněných položila věnec k pomníku 
padlých za první světové války a uctila 
jejich památku. Duchem vzpomínání se 
nesly také komentáře návštěvníků nad 
vystavenými fotografiemi. Z obrázků 
bylo víc než patrné, že hasičina se dědí 
v rodině z generace na generaci. Protože 
má librantický sbor dobrovolných 
hasičů skutečně dlouhou tradici byla 
připomenuta památka Jaroslava Rejchrta, 
Jiřího Vachka, Michala Śtandery, Josefa 
Rezka a Josefa Schejbala.

Vítaným zpestřením programu 
byl také prvopokus v požárním útoku 
librantických  dětí. Vypadá , že nějaká 
mladší krev se docela rýsuje. Potom už se 
u skvěle vedeného občerstvení slavilo až 
do pozdních nočních hodin. 

Pak už jsme se odebrali do vyhřátých 
pelíšků a van. Velitel SDH

Čarodějnice

Kdo se letos zúčastnil pálení 
čarodějnic ve Smržově, rozhodně 
neprohloupil. Mohl si totiž vlastnoručně 
vyrobit pěkné březové koště. U hasičárny 
byl totiž připraven stroj na pletení košťat 
a proschlé březové pruty. Člověk by ani 
nevěřil, že uplést takové koště stojí tolik 
námahy. Některé děti se svými košťaty 
rovnou přitopily pod čarodějnicí, jiné si 
ho odnesly domů. Jinak se jako tradičně 
spálila pěkná slaměná čarodějnice 
v slušivém oblečku a snad nespálily 
donesené buřtíky.

Pohádkový Dětský den

První červnová sobota se nesla ve 
znamení oslav svátku všech dětí. Malí i 
velcí se sešli u koupaliště, kde začal od 
14ti hodin program. Úvod patřil dvěma 

JARO VE SMRŽOVĚ
Autor a foto: Ladislava Pozdílková

veselým klaunům, 
kteří také rozdávali 
startovací kartičky 
s názvy stanovišť. 
Na děti čekalo 14 
pohádkových nebo 
v e č e r n í č k o v ý c h 
postav (čert, 
čarodějnice, hloupý 
Honza, Karkulka, Vochomůrka, Mat, 
Rumcajs, vodník, Popelka, Zlatovláska, 
královna Koloběžka, král, Šmoula, Pyšná 
princezna). U každého stanoviště pak děti 
plnily rozmanité úkoly. Tak například u 
čerta se prolézalo peklem a hrálo v karty 
o dušičky, čarodějnice si na velký papír 
nechávala obtisknout barevné dětské 
prstíčky, vodníkovi jsme pomáhali chytat 
ryby, Pyšné princezně každý pečlivě 
zavázal střevíček a s Rumcajsem jsme 
si dokonce zastříleli na plechového 

minidivočáka. Kdo splnil všechny úkoly, 
vyzvedl si u klaunů tašku s odměnami a v 
restauraci pití a nanuka. Pro mlsné jazýčky 
se pekly vepřové nebo kuřecí steaky. Ke 
koupi se nabízela také „štěstíčka“, losy s 
okamžitou výhrou. Kdo se chtěl pokochat 
krásami Smržova, mohl využít možnosti 
svézt se v kočáře taženém fešnými koníky. 
Sluníčko nám nakonec také přálo a o 
úspěšnosti akce mluví i fakt, že se aktivně 
zúčastnilo 81 dětí!

Ladislava Pozdílková
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V sobotu 16.června se v Hubílese 
za překrásného počasí konala oslava 
80. výročí založení hasičského sboru 
spojená s uspořádáním okrskové 
hasičské soutěže a srazem rodáků.   

V 9 hodin ráno byla „na letišti“  mezi 
Hubílesem a Číbuzí  zahájena okrsková 
soutěž. Ve vynikajícím světle se ukázali 
zástupci místního sboru. Jak ženy tak 
i  muži A Hubíles obsadili první místo. 
Ještě jednou gratulujeme a zvláště ženám 
přináleží náš obdiv nejen za dosažené 
umístění, ale i čas, neboť se na první 
trénink sešly teprve 14 dní před soutěží. 

Následně se účastníci soutěže a 
hosté přesunuli na hřiště, kde proběhlo 
slavnostní vyhlášení výsledků soutěže a 
kde bylo připraveno i bohaté občerstvení.  

Ve 13 hodin byl zahájen za doprovodu 
dechové kabely  a mažoretek slavnostní 
průvod obcí, kterého se zúčastnila i 
historická stříkačka tažená koňským 
spřežením, kterou doprovodili členové 
sboru také v historických uniformách. 
Před zbrojnicí byli účastníci seznámeni 
s historií sboru a byl odhalen nový znak 
na zbrojnici. Poté průvod pokračoval na 
hřiště, kde již byla volná zábava. 

SRAZ RODÁkŮ A 80. VÝROČÍ SDH HUBÍLES
Autor a foto: Dagmar Klásková

SDH SMRŽOV

V rámci zvýšení kvality života a zvelebení areálu  
v okolí koupaliště proběhlo již tradičně čištění koupaliště. 
K čištění byla použita především technika našeho sboru  
a nemalou zásluhu na celé akci má také p. Bek Dalibor  
a p. Pecha Oldřich, kteří přijeli pomoci s vlastní technikou. 
V současnosti je koupaliště opět plně napuštěné a připraveno 
na plaveckou sezónu.

Začátkem měsíce května jsme ve spolupráci s Obecním 
úřadem ve Smržově vyslali dva členy z naší členské základny 
na školení do Ústřední hasičské školy v Bílých Poličanech. 
Br. Aixner ml. a br. Tomášek se zúčastnili Základního kurzu 
hasiče, který se konal 14.5.-19.5.2012. Školení úspěšně 
zakončili jak teoretickou tak i praktickou zkouškou.

Průběžně sbor dobrovolných hasičů spolupracuje s obcí 
i s ostatními spolky v obci. Hasiči např. uspořádali sběr 
železného šrotu, podíleli se na přípravě pálení čarodějnic 
nebo pomohli s Dětským dnem, který se konal první červnový 
víkend. Akce se vydařila a sklidila velký úspěch, především 
díky skvělé organizaci smržovských maminek.

V současné době se SDH Smržov plně věnuje tréninku 
a přípravě techniky na okrskovou soutěž, která proběhne v 
Hubílese 16.6.2012 .  V plném proudu jsou také přípravy 
na realizaci oslavy 80. výročí založení SDH Smržov, která 
se bude konat v sobotu 8. září 2012 ve Smržově. Tímto jste 
všichni srdečně zváni.

Starosta SDH Smržov

K poslechu až do pozdních 
odpoledních hodin hrála dechová 
kapela, své vystoupení zde měla  skupina 
mažoretek. Přítomní občané a rodáci 
se mohli  seznámit a zavzpomínat na 
historii obce z výstavy fotografií, kterou 
připravila slečna Jana Krejčová. 

Setkání se vydařilo a ti nejvytrvalejší 
odcházeli až v brzkých ranních hodinách.

Všem, kteří se podíleli na přípravě a 
organizaci celé akce, jakož i těm, kteří 
finančně či věcně podpořili tuto oslavu, 
bych ještě jednou nejen za sebe ráda 
vyjádřila velké poděkování. 



ze života spolků
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Fk ČERNILOV
Autor a foto: Slavoj Horák

V době psaní 
článku vrcholí 
závěr sezóny. Jsou 
dohrané zápasy, 
ale to jak příští 
rok budou soutěže 
obsazeny, není ještě 

jisté. Jak si stojíme a jak probíhalo jaro?

Muži A – konečné 4. místo v 
1.A třídě. 

Po dobře sehraném podzimu 
měli svěřenci trenéra Holbíka těžký 
úkol – obejít se bez podzimních opor 
Klofandy, Kaplana, Placáka a Ježka a 
hlavně neopakovat jaro loňské, kdy se 
padalo tabulkou skoro až ke dnu. Tým 
v podstatě posílil jen brankář Ruml 
z Dobrušky a nutno podotknout, že 
lepšího gólmana jsme tu už několik let 
neměli. Zbytek týmu jsme doplnili z 
vlastních zdrojů a sázka na vlastní hráče 
se vyplatila – do kádru výborně zapadli a 
své místo v základu si vybojovali Ondra 
Šrámek, Martin Štěnička nebo Honza  
Filip.

Tým se semknul a celé jaro předváděl 
většinou výborné výkony, takže před 
posledním zápasem byli kluci na 
fantastickém postupovém druhém místě. 
A to ke všemu hrajeme téměř kompletně 
se svými černilovskými hráči – na 
hostování jsou v podstatě jen brankář 
Ruml a ofenzivní záložník Máca Linhart. 
Poslední zápas v Třebechovicích našim 
po nervózním výkonu ale nevyšel – 
proto nakonec obsadili smolnou první 
nepostupovou příčku.

Příjemným a důležitým zjištěním 
jara je, že předváděnou hru oceňují naši 
věrní fanoušci a s chutí jedou kluky 
podpořit i do vzdálenějších destinací.

Muži B – konečné 12. místo v 
III. třídě.

Celé jaro v podstatě řešíme, jestli 
tým zachovat, protože účast na zápasech 
a trénincích nebyla rozhodně ideální. 
Dobrým krokem bylo to, že jsme 
popřesunovali veškeré domácí zápasy 
mužů tak, aby nebyl souběh A-týmu s 
B-týmem – takže jsme si mohli hráčsky 
vypomoci.

Po posledním zápase je tým 
Jirky Štěničky třetí od konce – což 
nejspíš znamená sestup, ale stále ještě 
nepotvrzený. 

V každém případě jsme B-tým do 
příští sezóny přihlásili. Zájem kluků 
hrát je evidentní. Připravili si soupisku, 

chtějí chodit hrát a trénovat za Černilov, 
což je moc dobře. 

Starší žáci /Mladší dorost 
– konečné 10./13. místo v 
krajské soutěži. 

I přes spojení s Třebechovicemi jsme 
měli celé jaro potíže se vůbec na zápas 
sejít v dostatečném počtu. S tím se pak 
nedá krajská soutěž hrát na úrovni. Jeden 
zápas jsme dokonce, kvůli nízkému 
počtu hráčů po zranění nedohráli a to už 
je nejen ostuda, ale průšvih s finanční 
penalizací.

Přes úzký kádr máme v těchto 
ročnících velice kvalitní fotbalisty a do 
příští sezóny jim musíme dopřát hrát co 
nejvyšší soutěže, aby se stále zlepšovali.

Mladší žáci – konečné 3. 
místo ve finálové skupině 
okresního přeboru.

Nenavázali jsme jak na podzimní 
výsledky, tak hru. Týmu odešel kouč Petr 
Krejčí, který neodolal nabídce trénovat 
muže ve svém srdečním týmu, proto byl 
na žáky celé jaro Jirka Havlas sám. Když 
se přidalo hodně nemocí a zranění (3 
opory si prošly zlomeninami končetin), 
tak kvalita nebyla na podzimní úrovni.

Výkony byly hodně kolísavé – 
sehráli jsme několik skvělých zápasů 
(Skřivany, Třebeš, příprava s Jaroměří) a 
taky prošli propadáky (v Malšovicích a 
na Novém HK). Cokoliv mimo prvního 
místa je zklamáním, protože víme, že 
kluci a holka kvalitu mají. 

Do příští sezóny posilujeme 
trenérský kádr a hlásíme tým jak do 
krajské, tak do okresní soutěže. Na okres 
jsme příliš dobří, zlepšovat se budeme 
jen při konfrontaci s kvalitními soupeři 
na úrovni. Lepší prohrát po boji a v 
odmakaném zápase, než v chůzi nasázet 
slabšímu soupeři desítku.

Starší elévové – konečné 1. 
místo v okresním přeboru.

Tým vedený Jardou Kosinou a 
Viktorem Kadaníkem dotáhl výbornou 
sezónu do úspěšného konce. Nejen že 
svoji soutěž vyhráli, ale hlavně jsou 
parta, příkladně pracují na trénincích a 
tím dělají radost všem svým fanouškům.

V posledním zápase jsme sice 
moc fotbalové krásy nepředvedli, ale 
přesto sezónu hodnotíme na jedničku 
s hvězdičkou. Dokonce 6 hráčů si 
vysloužilo pozvánku do okresních 
výběrů. Za 2001ky nastoupil Tom 
Kadaník, Štěpán Jukl, Náťa Žídková 
a Bertík Horák, za 2002ky Dominik 
Hroneš a Vojta Hovorka.

Opět hlásíme krajskou soutěž – hráči 
a trenéři jsou natolik kvalitní, že je 
nebudeme brzdit v okrese, ale dopřejeme 
jim soupeření s nejlepšími týmy regionu.

Mladší elévové – okresní 
přebor bez hodnocení tab-
ulkou.

Hráči a hráčky vedení Slavojem 
Horákem, Ríšou Kadaníkem a Petrem 
Voslařem jsou skvělí a mají veliký 
potenciál. Výborný je i systém soutěže 
– nehraje se na tabulky, střelce. Ubylo 
tak tlaku na výsledky, ubylo nervozity a 
hraje se pro fotbal samotný.

Tím, že jsme přihlásili do soutěže 
týmy 2 (Ačko a Béčko) dostávají 
hráči dost prostoru na hřišti. Nejen, že 
vyhráváme, ale na hru těch starších 
hráčů je radost pohledět. Největším 
úspěchem je tak výborná docházka a 
účast na zápasech. Na jaře jsme měli 
dokonce na jednom turnaji rekordních 
21 hráčů – což byl na druhou stranu 
trošku pro trenéry oříšek – jak střídat.

Do starších elévků přecházejí 
hvězdní hráči ročníku 2003, přesto se 
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Opět se hlásím se dvorečkovými zprávami. 
Dubnové úterý jsme zahájili anglickým 

dvorečkem. Co si pod tímto tématem představit? 
My jako maminky jsme musely jít příkladem, 
a tak jsme si lámaly jazyk a ukazovaly našim 

miláčkům, jak se které to slovíčko vyslovuje. Prckové se bavili 
při zpívání anglických písniček, Vařila myšička a Kolo, kolo 
mlýnské. V jiném podání to bylo zábavné poslouchat. A jako 
bonbónek si paní Darina pro nás připravila domácí modelínu. 
Ta zabrala u dětí jako kouzlo. Všechny seděli u stolu a matlali a 
matlali a matlali :o)

Další dvoreček byl pod názvem „Sportovní dopoledne“. 
Leč počasí nebylo úplně ideální, tak si myslím, že si to naše 
dětičky moc užily. Nafouknuli jsme jim nový skákací hrad, 
který měl obrovský úspěch a vymysleli pro ně několik soutěží, 
za které dostaly malé odměny. Nej byla asi jízda na motorkách. 
Maminky malinko promrzly, ale to už je riziko povolání, hlavní 
je že dětičky to přežily ve zdraví.

Hned druhý den na to jsme si naplánovali opět Tongo v 
Hradci Králové. Je to krásné zábavní centrum nejen pro děti. 
Tam se dětičky vyřádily a unavily na odpolední spinkání.

Pak následovala delší prázdninová pauza a hned po ní jsme 
se vrhli opět do vyrábění. Tentokrát jsme vyráběli nádherné 
motýly z pěnových papírů. Opět se mamky ponořily do výroby 
a vznikly krásné výtvory. Nevím jak vy, ale já je doma klukům 
připevnila na kolíček na záclonu a je to krásná ozdoba pokojíku.

Dále jsme si naplánovali cyklovýlet  do Bukoviny na hřiště s 
mezizastávkou v Újezdě. Akce to byla vydařená. Hlavní zásluhu 
na tom mělo pěkné počasí, bez kterého by to opravdu nedopadlo.

A poslední dva dvorečkové úterky jsme věnovali výrobě 
klobouků, které využijeme na závěrečný průvod a ukončení 
letošního dvorečkového roku.

Tak opět jste se mohli dočíst o pestrosti našich aktivit. Věřím, 
že kdo k nám na dvoreček zavítá, že se rozhodně nenudí :o)

DVOREČEk ČERNILOV
Autor a foto: Jana Svobodová

“Hlídací koutek v Černilově”

Zamýšlíte se nad otázkou - Kdo bude hlídat Vaše dítě, když 
Vy už musíte nastoupit do zaměstnání?
Současná legislativa umožňuje v mateřských centrech 
provozovat tzv. hlídací koutky pro předškolní děti. V 
některých městech již služba tohoto typu funguje.
Protože nás problematika zajímá, rádi bychom se jí “ujali” 
zde v Černilově. 21. a 22. 6. 2012 proběhne v Trutnově kurz, 
pro osoby poskytující péči o děti, kterého se zúčastníme. 
Předpokládáme, že si odvezeme spoustu rad, námětů a 
zkušeností.
Od září zvažujeme možnost otevření hlídacího koutku v 
herně klubu maminek Dvoreček v Kulturním a spolkovém 
domě. Měli byste o tuto službu zájem?
Pokud ano, dejte nám prosím co nejdříve vědět na 
internetovou adresu: dvorecekcernilov@seznam.cz nebo na 
telefon 604 675 678

další sezónu těšíme a věříme, že budeme 
opět silní.

Přípravka – nehraje mistro-
vskou soutěž.

Trénery Jardu Pokrupu a Petra 
Benáka mladšího posílil Tomáš Zelenka 
a jejich společná práce s našimi 
nejmladšími je výborná. Trénuje se 
převážně formou soutěží a her a prcci 
jsou nadšení.

Naši benjamínci sehráli i svá první 
utkání na přátelských turnajích. Našim 
se dařilo, hlavně na nich byla práce na 
trénincích vidět. Pochvalu si zaslouží 
určitě všichni do jednoho. 

Stále nabíráme talenty, nejlépe 
ročníky narození 2004-2007, ti se mohou 
hlásit vedoucímu školičky J. Pokrupovi 
(jpokrupa@fkcernilov.cz, 602-613633) 
nebo přímo dorazit na některý trénink. 
Samozřejmě i starší hráči se můžou nově 

hlásit u jednotlivých týmů.
Sledujte pravidelně naše internetové 

stránky www.fkcernilov.cz – všechny 
týmy tam pravidelně informují o své 
činnosti a o dění si tak uděláte mnohem 

podrobnější obrázek.
Závěrem chceme poděkovat obci 

Černilov, našim sponzorů, fanouškům a 
dobrovolným činovníkům, protože bez 
Vás by se tu fotbal nehrál, děkujeme.
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Nedělní „vejšlap“

Raně barokní kaple sv. Huberta ve 
Starém Plese byla postavena z popudu 
Františka Antonína hraběte Šporka v roce 
1690. Má centrální osmiboký půdorys se 
sakristií a márnicí na severní straně. Patří 
pod Královéhradeckou diecézi do farnosti 
Josefov.

Sem na Kopeček vedly kroky 
Černilovských poutníků v neděli 3. června. 
Konala se zde poutní mše svatá, po které 
administrátor P. Mgr. Petr Boháč posvětil 
účastníkům dopravní prostředky, na 
kterých sem přijeli. Pěším poutníkům pak 
jejich hole. Na túru bylo počasí ideální.

Noc kostelů

Nechal otevřené dveře svého kostela 
a pozoroval, jak do něho vcházejí lidé, 
aby viděli co je uvnitř. To udělal jeden 
vídeňský kostelník. A zde je počátek 
mezinárodní akce, která proběhla v 
pátek 1. června též v obou kostelech v 
Černilově.

Do kostela Českobratrské církve 
evangelické, otevřeného od 18 hodin, 
zavítalo na prohlídku deset návštěvníků. 

FARNOST ČERNILOV
Autor: Jaroslav Kudrnáč

Katolický kostel Nalezení sv. Štěpána 
navštívilo asi padesát zájemců o program, 
který zde od 19 hodin probíhal. Po mši 
svaté následoval pořad pod názvem 
Barvami církevního roku, ve kterém při 
vyprávění o dění v církvi během roku 
byly promítány fotografie.

VOLEJBALISTky ČERNILOV
Autor a foto: Dana Adamírová

Před jarní části soutěže jsme využily 
nabídky některých týmů sehrát přátelská 
utkání. Do tělocvičny ve Vlkově, kde v 
zimním období trénujeme, 15. dubna 
přijelo družstvo žen ze Smiřic a 21. dubna 
přijely ženy z Josefova. 8. května se 
konal turnaj na DTJ v Hradci Králové, na 
který jsme byly také pozvané. Zúčastnily 
se ho i týmy VK HK, z Chocně a Prahy, 
samozřejmě hrálo i domácí družstvo.  
Všechny tyto týmy hrají krajskou 
soutěž a vzhledem k tomu, že počasí 
bylo ideální, byly jsme rády, že jsme si 
mohly vyzkoušet hru na krajské úrovni. S 
výsledkem naší hry jsme moc spokojené 
nebyly, ale vzhledem k tomu, že to byl 
teprve první turnaj venku, věřily jsme, že 
další zápasy už budou lepší. V sobotu 12. 
května se pořádal turnaj ve Všestarech. 
Vzhledem k velké marodce našeho týmu, 
jsme oslovily hráčky z Pouchova a Gruby, 
aby naše družstvo doplnily a vytvořil 
se společný mix. Do Všestar přijelo 
12 družstev žen. Zde počasí nepřálo a 

déšť odradil 3 týmy, 
které odjely. Po deštivé 
přeháňce se pokračovalo 
ve hře a naše děvčata se 
umístila na 4. místě.

21. 5. začaly zápasy 
okresní soutěže. První 
zápas jsme jely odehrát 
do Třebše. Tento zápas 
se nám moc nevydařil, 
prohrály jsme 0:3. 
Ve středu na domácí 
utkání přijelo družstvo 
z Pouchova a to jsme 
porazily 3:0. Třetí zápas jsme sehrály 
opět v Třebši s družstvem „C“ a také jsme 
vyhrály 3:1. Na další zápas jsme jely do 
Chlumce. Zde se nám při zápasech nikdy 
nepodařilo vyhrát, ale tentokrát jsme 
to dokázaly prolomit . První set jsme 
sice prohrály, ale v druhém setu jsme 
zabojovaly a vyhrály 29:27 a další sety 
už byly v naší režii, takže jsme vyhrály 
3:1. S těmito výsledky jsme v tabulce 

umístěné stále na prvním místě a máme 
dobře našlápnuto k postupu do krajské 
soutěže, čekají nás ještě dva zápasy. 

Když je skvělá parta lidí, dokáže se 
při sportu dobře pobavit, radovat se ze 
hry a hlavně z vítězství. Volejbal nás 
baví, proto se každou neděli scházíme 
v Černilově na antukových kurtech, 
abychom se příjemně odreagovaly. Kdo 
by si chtěl s námi zahrát, bude vítán!!! 

 

POZVÁNKA NA PUTOVÁNÍ  
V ROcE 2012

Červenec
Cyrilometodějská pouť z Hostýna na 
Velehrad, odjezd z Černilova 1. a 
návrat 5. července

Pátek 10. srpna
Vavřinecká pouť na Sněžku
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MS ČERNILOV-ÚJEZD
Autor: Jaroslav Rychetský, Foto: Vladislav Prokeš

MS POLABÍ SkALICE
Autor: Zdeněk Světlík, Foto: archiv sdružení

Vážené Černilovsko,
Se zájmem sleduji časopis a jeho 

rubriky, tak jsem se rozhodl přispět i 
svou troškou do mlýna jak se říká.  V 
poslední době jsem měl mnoho času 
na přemýšlení a tak jsem si pokládal 
různé otázky a také si na ně odpovídal. 
Mezi nimi byly i  2 otázky  týkající se 
myslivosti:
1/  Jaká byla myslivost do nynější doby.
2/ Kam směřuje myslivost do budoucna.

Na první otázku jsem si dovedl 
celkem uspokojivě odpovědět, aspoň 
si to myslím, na tu druhou si bohužel 
zatím sám odpovědět neumím, ale k 
tomu se někdy vrátím. Takže, jaká 
vlastně  myslivost byla, u nás ve Skalici. 
Na to se mi odpovídá lehčeji, neboť v 
minulém roce jsme oslavili  60 let trvání 
mysliveckého sdružení. V prahistorii byl 
lov zdrojem obživy, ve středověku se 
stal zdrojem zábavy pro šlechtu, která 
měla výsadní právo lovu. A v našem 
současném věku je včleněn do souboru 
opatření, jež udržuje rovnováhu v přírodě 
při diverzní činnosti člověka. Historicky 
je dokázáno , že v naší lokalitě  se zvěř 
chovala i lovila již v minulosti, místní 

názvy V oboře, V bažantnici to dokazují. 
Po vzniku republiky a prvním zákoně 
o myslivosti začaly vznikat honební 
společenstva a společenstevní honitby. 
Po II. světové válce se na tuto tradici 
navázalo až do roku 1949 kdy byl vydán 
nový myslivecký zákon, dle kterého 
byla ustavena myslivecká sdružení a 
honitby . U nás se tak stalo v roce 1951 a 

výměra honitby byla 559 ha.Jak to bylo 
do té doby znám jen z vyprávění mého 
bývalého souseda pana Šrama, který 
říkal že to bylo mezi hospodáři, tak 
že polovička lovila a druhá polovička 
pytlačila. Vím, že posledním honebním 
starostou byl kolář p. Voltr, který se 
odstěhoval ze Skalice  do Neznášova. Po 
novele zákona v 60. letech, JZD ustavilo 

Mnoho čtenářů 
Zpravodaje si 
klade otázku, co 
je s myslivci z 
Černilova? Každý 
si může přečíst, co 
dělají myslivci ve 

Skalici, Smržově nebo Libranticích, jen 
v Černilově jako by zanikli. Potom co se 
na cestu „do věčných lovišť“ odebral náš 
kolega pan Kudyvejs a loni ho následoval 
i náš kamarád Venda Cejnar, nebyl nikdo, 
kdo by o naší činnosti referoval místním 
Zpravodaji. Musíme to teda napravit. 

Nebudu se vracet do minulosti, ale 
uvedu jen několik čísel z minulého roku. 
Naše honitba má 1563 ha. Využíváme 
také rybník u Kaltouza a nové biocentrum 
Boháčův lesík. Sdružení má 25 členů, 
3 čestné členy. Bohužel se nám nedaří 
získat nové zájemce o myslivost, a tak 
je naše společnost spíše v důchodovém 
věku. Ona myslivost v dnešní době je 

více o práci pro přírodu a péči o zvěři 
než o zábavě a lovu. Naši členové v 
roce 2011 odpracovali 2500 hodin a 
odměnou jim byli 4 hony, lov zvěře srnčí 
a lov zvěře černé. Rok 2012 jsme zahájili 
mysliveckým plesem, který byl velmi 
úspěšný. Na výroční členské schůzi, 
jsme zhodnotili rok 2011 a naplánovali 
činnost na rok 2012. V jarních měsících 
jsme prováděli opravy oplocenek v 
biocentrech, vysazovali dřeviny na potoky 
a v oplocenkách. Mnoho další práce bylo 
vykonáno v odchovně u Myšku, kde 
chováme kachny a bažanty. Snažíme se 
také více spolupracovat se školou a tak 
trochu zábavnou formou děti přitáhnout 
do přírody. Ve spolupráci s Lesy České 
republiky jsme na hřišti u školy uspořádali 
Den s přírodou. Akce byla velmi zdařilá, 
všem se to velice líbilo. Na rybníku u 
Kaltouzu pořádáme rybářské závody, na 
které jsou zvány všechny děti z okolí. 
Stále nás čeká dost práce se zajištěním 

krmení na zimu, obdělávání zvěřinových 
políček a další práce při odchovu kachen 
a bažantů. 

Vše se nám dobře daří díky 
spolupráci se zemědělskou společností 
HNG, obecním úřadem a honebním 
společenstvem, od kterého máme honitbu 
pronajatou. 

Jsem rád, že jsem mohl čtenářům 
alespoň trochu přiblížit naši práci. Do 
budoucna Vás budeme informovat více 
o projektech a připravovaných akcích.
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novou honitbu již s katastry obcí Číbuz 
a Skalička o výměře 756 ha, po sporech 
o hranice bylo v roce 1963 s konečnou 
platností rozhodnuto o tvaru hranic 
honitby a jsou v podstatě platné , až 
na nějaké okrajové části  až do dneška, 
přes snahu  v 70. letech nás sloučit se 
smržovskou honitbou. V roce 1993 se 
po novele zákona o myslivosti  opět 
ustavilo Honební společenstvo Skalice a 
naše MS si  honitbu pronajalo a doufám 
že v ní budeme hospodařit i po roce 
2013, kdy nám končí nájemní smlouva a 
bude se uzavírat nová. Vraťme se k lovu 
zvěře. Vzhledem k tomu, že máme polní 
honitbu, tak se u nás loví převážně zvěř 
drobná  a ze spárkaté, zvěř srnčí a občas 
zvěř černá. O druhové skladbě zvěře a 
dopadech zemědělského hospodaření na 
její výskyt a počty za historii honitby se 
vrátím v samostatném článku protože, to 
opravdu stojí za zamyšlení. 

V době založení MS se lovila 
koroptev 152 ks, zajíc 134 ks  a králík, 
počty neznám, kachna na Labi  a 3 
ks bažanta, srnčí do honitby občas 
zabloudilo, tak že se nelovilo.

Koroptev: 

 do roku 1953 šly stavy ještě nahoru, 
kdy se slovilo 298 ks a od toho roku již 
stavy klesaly až do roku 1961 kdy byl 
lov zakázán.

Bažant:  

na vzestupu – 1956 98 ks, 1966        
610 ks, až do roku 1975 721 ks a od té 
doby na sestupu do dnešních  cca  100 ks  
v podstatě jen z odchované zvěře.

Zajíc:        

stavy zajíce byly na vzestupu až 
do roku 1976, kdy se slovilo 576 ks, i 
když stavy kolísaly vzhledem k výskytu 
tularemie  a od té  doby pokles až na 
dnešních 32 ks

Srnčí zvěř: 

začalo se lovit v roce 1955 – 3 ks a se 
stále zvyšovaly až k dnešním 36 ks.

Černá zvěř: 

První prase uloveno v roce 1970, 
nejvíce v roce 2001 – 5 ks

Kachna:      

Počty ulovených kachen se 
nedochovaly, takže jak se lov vyvíjel 
nemohu nijak dokázat, ale dle 
vzpomínek hospodáře p. Kubečka st., 
tak vývoj probíhal obdobně jako u 
bažanta a kachny musíme též uměle 
odchovat a vypouštět do přírody, aby se 
stavy zvedly a nyní máme  na rybnících  

jak ve Skalici tak i ve Skaličce a na 
Černilovském potoce dobrý základ k 
dalšímu chovu.

Králík:

počty slovených kusů se 
nedochovaly, ale králík z honitby 
vymizel s rozoráním mezí. Snaha o nové 
zazvěření v minulých 5 letech dopadla 
špatně, vzhledem k přemnožení škodné 
jak pernaté tak i srstnaté.

Nejvíce zvěře se ulovilo v roce 1971, 
kdy se slovilo 1205 ks, potom ještě v 
roce 1976 s 1100 ks zvěře, ale od té doby 
začal sestup na dnešních 152 ks . Nejlepší 
období bylo v historii sdružení bylo mezi 
roky 1958  -  1981, vzhledem k tomu , 
že  do honitby byla též  vypouštěna zvěř  
uměle odchovaná. Celkem se za historii 
sdružení odlovilo 29 196 ks zvěře , kdy 
členům zbyla 1/10 a zbytek musel být 
dán na státní dodávky.

Ale myslivost není jenom lov zvěře, 
ale je a to hlavně spousta práce,ne 
nadarmo se myslivcům říkalo ozbrojení 
brigádníci, lov je jenom třešničkou 

na vrcholu dortu. Sdružení si na svoji 
činnost musí a vždy muselo vydělat 
peníze na nákup krmení, na chov bažantů 
a koroptví,  na výsadbu stromků. Jak se 
měnily zemědělské postupy, scelování 
pozemků, rušení zeleně, zatrubňování 
svodnic, takže jak se někde uvolnila 
plocha k zalesnění, tak byla osázena. 
Celkem se v letech 1951 – 1990 osázely 
plochy o výměře 14,5 ha. Začali jsme s 
výstavbou rybníka, ale restituce projekt 
zastavily a dnes nám již nepatří ani 
jeden strom. V roce 1965 bylo započato 
s výstavbou odchovny u Benešů a s 
odchovem koroptví a bažantů, zpočátku 
se vejce sbírala jen z vysečených ploch, 
poté jsme měli celé chovné hejno a 
produkce byla až 2 000 kuřat. Zkušenosti 
s odchovem nám předával p. V. Dušek, 
který se líhnutí věnoval,po něm se líhnutí 
věnoval do pozdního věku p. Kubeček St. 
V roce 1968 se začalo s výstavbou chaty  
Na Náplavce pod vedením Vl. Havlase, 
kde se zásluhou V. Žítka a J. Holečka 
začalo se střelbou na asfaltové holuby. 
Tato tradice se drží do dneška i když 
jsme byli nuceni střelnici přestěhovat 
do areálu u Benešů, poněvadž nám v 90. 
letech  vandalové začali devastovat chatu 
. Vzhledem k tomu ,že v obci a blízkém 
okolí  nebylo kde pořádat hony, tak 
byla v roce 1996 postavena klubovna, 
kde se nejvíce angažoval p. J. Holeček, 
která nám  a nejen nám ,slouží  i dnes. 
Vzhledem k tomu, že se nedochovaly 
záznamy o počtech brigádnických hodin 
za roky 1951 – 1977, tak mohu s jistotou   
říct, že v letech 1977 – 2011 bylo 
odpracováno 38 590 hodin a v tomto 
součtu nejsou zahrnuty hodiny strávené  
každoročním přikrmováním zvěře  v 
zimních obdobích, kdy zvěř nejvíce 
strádá, myslím si, že v těch prvních 26 
letech ten počet hodin bude obdobný.

Rád bych se ještě zmínil o členské 
základně. Zakládajícími členy byli 
Havlas K., Divecký Jos., Pulgret V., 
Hojný V., Andrýs  K.,  Sajdl. V.,  Ferbas 
Jos. a Kubeček St. První předseda byl 
Ferbas Jos. a mysliveckým hospodářem 
byl Sajdl. V., pokladník Kubeček St.  
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VČELAŘI TŘEBECHOVICE
Autor: Miroslav Absolon

100 leté výročí

V letošním roce dovrší Základní 
organizace Českého svazu včelařů 
o.s. Třebechovice p. O., která je 
nástupnickou organizací po Včelařském 
spolku v Třebechovicích pod Orebem, 
100 let. K založení tohoto spolku došlo 
na ustavující schůzi dne 14. 7. 1912. 
Při svém vzniku měl 41 členů. Prvním 
předsedou byl zvolen Rudolf Hanuš, 
lesní správce z Bělče. Členy spolku 
nebyli jen občané Třebechovic, ale i 
obyvatelé okolních vesnic. Včelařský 
spolek byl založen zejména proto, aby 
hájil zájmy včelařů a rozšiřoval nové 
poznatky v chovu včel mezi včelaře.

Osvěta a vzdělávání včelařů patřilo 
od prvopočátku k základní činnosti 
spolku až do dnešních dnů. Již v roce 
1920 byl v Třebechovicích uskutečněn 
třídenní kurz pro pokročilejší včelaře 
spojený s výstavkou. Kurz byl uspořádán 
s povolením Zemského ústředí spolků 
včelařských pro Čechy v Praze. V 
dějinách místního spolku to byla 
významná akce – spolek včelařů měl 
tehdy 85 členů. Pro ženy včelařů a ostatní 
zájemce byly pořádány kurzy výroby 
medového pečiva, které med propagují 
jako vysoce hodnotnou potravinu. 
První kurz byl uspořádán v roce 1931 
za účasti 26 žen. Léčivé účinky všech 
včelích produktů, medu, vosku, pylu, 
propolisu, mateří kašičky a včelího 
jedu jsou známé v lidovém léčitelství 
od pradávna. Současná farmacie a 
kosmetika se bez nich též neobejde. 
Největší význam včel však spočívá 
v opylování hmyzosnubných bylin a 
stromů. Skutečná hodnota opylovací 
činnosti včel je dodnes nedoceněna.

V současné době má naše organizace 
41 členů, kteří obhospodařují 350 včelstev. 
Základní organizací řídí pětičlenný 
výbor a dvoučlenná revizní komise. 
Každý člen výboru a revizní komise 

je současně důvěrníkem pro některou 
obec v obvodu organizace. Hlavním 
úkolem důvěrníků je přenos informací 
mezi výborem a jednotlivými včelaři, 
zejména pak praktická aplikace léčiv 
ve včelstev členů organizace i ostatních 
včelařů, nečlenů svazu. Průměrný věk 
členů je 58 roků. Nejstarší člen spolku, 
pan Josef Tošovský z Horního Černilova, 
letos dovrší 99 let. Základní organizace 
ČSV o.s. Třebechovice p. Orebem 
zahrnuje do svého obvodu působení i 
část obcí Mikroregionu Černilovsko. 
Jedná se o obce Librantice, Libníkovice 
včetně osad, Výrava a Divec se 14 
včelaři, kteří obhospodařují 123 včelstev. 
Koncem sedmdesátých let bývala i v 
Černilově ZO ČSV, ta však zanikla a 
obce Librantice, Divec a Výrava byly 
delimitovány k ZO ČSV  Třebechovice 
p. Orebem  a ostatní obce včetně 
Černilova k ZO ČSV Smiřice. Jako 
lidé dnes, tak i včely mají své nemoci. 
Kromě varroázy, moru včelího plodu, 
nosemy i různá virová onemocnění. 
Všichni dobří včelaři se musí ve vlastním 
zájmu i zájmu ostatních kolegů včelařů 
snažit poctivě aplikovat během roku 
osvědčená léčiva dle předepsaných 

postupů. Velkým přínosem pro 
včelařskou osvětu je časopis Včelařství, 
který vydává a rozesílá pro své členy 
Republikový výbor ČSV o.s. v Praze. 
Mimo odborných článků a praktických 
poznatků včelařů publikovaných v 
časopise jsou v ZO ČSV o.s. pořádány 
odborné přednášky na různá témata z 
chovu včel, které během roku mohou 
naši členové navštívit nejen u nás, ale 
i v okolních včelařských organizacích. 
Velkým přínosem pro informovanost 
včelařské veřejnosti jsou webové stránky 
RV ČSV o.s. – www.vcelarství.cz.

Bez nezištné a obětavé práce 
minulých generací včelařských 
funkcionářů by naše včelařská 
organizace nebyla na takové úrovni jako 
je dnes. Díky důsledné práci důvěrníků 
při aplikaci léčiv se řadí výsledek 
zdravotního stavu našich včelstev na 
přední místo v okrese Hradec Králové. 
Závěrem této informace o významném 
jubileu naší včelařské organizace bych 
všem našim členům a jejich včelstvům 
popřál dobré zdraví, bohatou každoroční 
snůšku a hodně úspěchů v chovu 
včelstev což je velmi záslužná práce pro 
společnost.

V roce 1954 byl zvolen hospodářem 
Kubeček St. a  na tomto postě byl až 
do roku 2004, tj. plných 50 let, kdy 
tuto funkci převzal Kubeček Vlastimil. 
Na předsednickém postu se vystřídali 
Ferbas Jos. 2 r. , Divecký Jos., 7r. , 
Novotný Vl.  5r., Havlas Vl.  6r., Žítek 
V.  6r., a od roku 1978 Světlík Zd.. 
Počet členů v uplynulých 60 letech se 
pohyboval mezi 8 – 20 a přesný výčet 

by zabral další 2 stránky. Co ještě 
dodat? Poděkování všem členům za 
práci pro myslivecké sdružení a českou 
myslivost, kterou vykonali v uplynulých  
60 letech, ať se dnešní doby dožili nebo 
nedožili, protože naši mladší generaci 
dovedli nadchnout pro myslivost a 
byli nám vzorem, svým elánem i ve 
vysokém věku a naši generaci nechť 
posoudí naši nástupci, zda jsme 

honitbu a v ní zastoupené druhy hájili 
s potřebnou razancí tak dobře  jako 
zakládající generace. Takto jsem si  já 
odpověděl na první otázku, myslivost 
byla a je „koníčkem“ ryze pracovním a 
k té druhé se určitě vrátím zvláště nyní, 
když probíhá KPÚ v našich katastrech 
a kde bychom mohli nalézt i částečnou 
odpověď na druhou otázku, o které jsem 
se zmiňoval.



oprášeno z kronik

RIZIKOVÉ KÁCENÍ
PROŘEZ STROMŮ

ÚDRŽBA ZAHRAD A SADŮ
VÝŠKOVÉ PRÁCE

Antonín Přibyl - 602 216 516

cVIČTE PILATES
Pod profesionálním vedením Golf Pilates Academy  Mgr. Soni 
Šplíchalové  vás naučíme cvičit správně, zdravotně nezávadně s max-
imálním přínosem pro vaše tělo i mysl. Bez ohledu na věk, tělesnou 
kondici či pohlaví! NIKDY NENÍ POZDĚ ZAČÍT…

Od září i v ČERNILOVĚ!

Máte zdravotní 
problémy? Trápí vás 
bolesti zad, migrény 
či ochablé pánevní 
dno? Chcete si zpe-
vnit postavu, opticky 
zeštíhlet?

Aktuální informace:
www.cvicenipilates.cz
Předběžné přihlašování 
a veškeré další dotazy 
můžete psát na e-mail  
info@cvicenipilates.cz
nebo volat na číslo
602 641 186

část VII.

…Miládka také byla poslední dobu 
v Bavorsku. Ona ale nebyla tak hrozně 
soužena a přijela do Prahy asi o tři dny 
dříve, než její muž. Bylo to právě ve 
Svatodušní neděli ráno r. 1945. Tu zvoní 
u nás. Běžím otevřít. Tu služka od švagra 
Venouše Horáka hlásí: V 9 h přijede 
vlak, který přiveze paní Dr. Horákovou. 
Spěchejte na nádraží. Já jsem zajásala, 
hned jsem se vypravila na nádraží. Jel se 
mnou schovanec švagra Venouše Jiříček, 
abychom snáze drahou Miládku spatřili. 
Tetička Maruška hned udělala velikou 
kytici na uvítanou, ale marně jsme čekali, 
asi hodinu na nádraží. Miládku jsme 
nenašli. Vraceli jsme se smutní domů, když 
jsme již dojeli domů, čekala na nás naše 
drahá dceruška u paní sousedky Jičínské. 
Tak jsme se po pěti letech z milosti Boží 
zase shledali. Byli jsme šťastní, že Miládka 
je zdráva, byla ovšem bledá a potřebovala 
se zrestaurovat. Jen čekala ještě na návrat 
svého muže a na malou svou Janu, která 
byla mimo Prahu již několik dnů s tetičkou 
Věruškou, sestrou maminčinou. My jsme 
měli též obavy o našeho syna, aby se 
domů šťastně dostal. Ještě nebyl klid na 
hranicích a místy se ještě střílelo. Pražské 
ulice byli zabarikádovány, mnoho lidí zde 
také podlehlo anglickým výstřelům. Bratr 
mého muže nakladatel Václav Horák byl 
nedaleko své vily postřelen do nohy a byl 
hned dopraven do nemocnice v Motole, 

VZPOMÍNky MILADy RyCHETSké-HORÁkOVé
Autor: Jana Žárská

kde asi týden ležel. Pak byl odvezen 
domů.. Na štěstí se rána brzo zahojila. 
Praha byla ještě několik dní vzrušena a náš 
drahý syn se nevracel. Miládka i my měli 
jsme starost velikou. Miládka chtěla jet 
svého manžela hledat. Našla si automobil 
i šoféra, že pojede za Bavorské hranice. 
Báli jsme se ještě, aby ona nepřišla o 
život. Tu ve středu po svátcích dopoledne 
přišel… náš drahý syn. Přišel před náš 
dům, kde ho nejprve spatřila jeho malá 
Janička. Dítě hned tatínka poznalo a letělo 
mu do náručí. Jana již se s tetou Věrou 
před jeho příchodem, z venku vrátili 
domů. Syn byl tak zbědovaný, že nemohl 
ani sám vystoupiti po schodech nahoru 
do druhého patra. Na schodech jsme se 
setkali a vyvedli jej nahoru. Byli jsme 
velmi dojati, děkovali jsme svému Bohu, 
že po tak dlouhém utrpení, dopřál nám to 
shledání. Slávek musel hned po koupeli 
ulehnout a hned asi třetí den odvezli jej 
do nemocnice, kde musel dostat transfusi 
krve. Jinak by se byl snad ani nezachránil, 
an byl beze vší energie a nohy měl velmi 
oteklé. Miládka sháněla různá jídla, já 
jsem mu denně posílala pokrmy, které 
mu Jana vozila, jen aby se co nejrychleji 
vzpamatoval. Že měl ještě dost zdravý 
žaludek  a mohl všecko jíst, sebral se brzo 
a asi za měsíc se vrátil k nám. Byli jsme 
šťastni, že ti dva naši nejdražší Slávek a 
Miluška bydleli u nás. Miládka nejprve 
hleděla obstarat byt, aby měli zase své 

pohodlí a trvalo to několik týdnů, nežli 
byt našla. Všecky slušnější byty byly již 
zabrány vojenskými hodnostáři a naše 
děti velmi těžko byt hledali. Miládka 
plakala, jak všude odbývána za tu velikou 
oběť, kterou položili za naši svobodu. Až 
konečně v červenci se jim podařilo získat 
slušný byt v Zapově  ulici na Smíchově č. 
3. Byl to přízemní byt se zamřížovanými 
okny. Byl to byt po Němcích s nábytkem 
a tak se hned trochu zařídili, převezli tam 
krásné piano, které můj muž věnoval 
malé Janičce a které přes celou válku 
přechovával dědeček Král ve svém bytě 
na Vinohradech.   pokračování příště
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Pohádkový Dětský den ve Smržově

Střípky z Libranticčarodějnice v divci



 

XIII. FARNÍ DEN  
26. 8. 2012 v Černilově  

kostel Nalezení sv. Štěpána 
 11:00 mše svatá 

farní stodola 
 13:00 vystoupení dětského kouzelníka Dominika 
 14:00 pohádka Otesánek v podání Jarky Holasové 
 15:30 vystoupení dětského kouzelníka Dominika 
 17:00 koncert kapely Passage 

farní zahrada 
 14:30 soutěže pro děti 
během dne tvořivé dílny 

Občerstvení po celý den zajištěno  
(kávu zajistí zaměstnanci Bistra U Dvou přátel)  
 
 
Koná se i za nepřízně počasí 

http://www.farnostcernilov.cz 
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